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ELEL PLAPLA

Tornen les Creus de Maig Tornen les Creus de Maig 
amb tot l’esplendoramb tot l’esplendor

i, a més, repassem tota l'actualitat del mes 
de maig a la nostra ciutat
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18 creus elaborades 
amb flors naturals van 

engalanar els carrers de la 
ciutat

Borriana es va transformar, el pri-
mer cap de setmana de maig, en 
un gegantesc jardí adornat per 

l'art efímer de les Creus de Maig que 
elabora cadascuna de les comissions 
falleres amb flors naturals. Una mar 
de monuments i conjunts florals que 
envaeixen els carrers de la ciutat d'un 
colorit preciós i una agradable aroma 
floral en què el clavell és el gran pro-
tagonista.

Les comissions falleres van comen-
çar durant l’última setmana d’abril 
la instal·lació de les creus, però va 
ser el divendres 29 d'abril, la nit de 
la plantà, quan es van instal·lar les 
18 creus de maig pels carrers i pla-
ces de la ciutat, que van omplir d'art 
floral, color i aromes els carrers del 
municipi fins al diumenge 1 de maig 
a la vesprada, en què van ser reti-
rades.

 



Com ha explicat la regidora de Falles, 
Sara Molina, enguany “han tornat les 
tradicionals Creus de Maig a què estem 
acostumats, amb grans jardins i es-
plendorosos monuments” i, ha afegit, 
“un art floral efímer per a embellir amb 
flors i perfum els carrers i les places de 
Borriana”.

Segons Molina, les Creus de Maig es-
tan lligades al cicle faller i constitueixen 
“el coet d'eixida per a les comissions 
falleres de la ciutat, que són “les encar-
regades d’elaborar-les i, per tant, de la 
supervivència d'aquesta tradició”. Amb 
el seu muntatge al carrer, ha manifes-
tat, “simbolitzen la continuïtat de la 
falla en les pròximes festes josefines”.

En aquesta línia ha manifestat que, 
elaborades amb molt de gust artístic, 
els efímers monuments florals ocupen 
l'emplaçament de les falles i les millors 
creus són reconegudes amb els guar-
dons corresponents, “en molts casos 
assoleixen nivells de qualitat estètica 
molt elevats”.

Des del divendres 29 d'abril fins al diu-
menge 1 de maig, amb l'aroma ampli-
ficada de les flors, Borriana es va con-
vertir en un museu d'art efímer floral 
amb la creació de grans creus de maig 
i jardins que van acaparar l’atenció i la 
visita de moltes persones del municipi 
i de poblacions veïnes.

El divendres, en la nit de la plantà, 
les Reines Falleres, Sandra Candau i 
Ana Giménez, i les seues respectives 
continua en la pàgina següent
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corts d'honor van realitzar la visita 
als monuments en una nit en què es 
respirava un ambient festiu similar a 
l'ambient faller que viu la ciutat quan 
es planten les falles.

A primera hora del matí de dissabte, el 
jurat va visitar les creus ja completament 
instal·lades per decidir els premis i anun-
ciar de vesprada les creacions artístiques 
guanyadores en un acte en la Llar Fallera. 
El mateix dissabte a les 14 hores es va 
disparar la mascletà que va ser ajornada 
la setmana de falles per la pluja.

Sara Molina ha recordat que les Creus 
de Maig de Borriana és una celebració 
reconeguda com a festa d'Interès Tu-
rístic Provincial, i s’elaboren cada any 
des de 1944, a excepció de l’any 2020, 
quan la situació sanitària ho va impedir, 
i en 2021 que es van instal·lar de ma-
nera simbòlica.

Com a complement a les Creus de 
Maig, Sara Molina ha recordat que el 
mateix cap de setmana va començar 
una nova edició de la Ruta de la Tapa, 
“una atractiva proposta gastronòmi-

ca que permet al veïnat i als visitants 
conèixer la variada oferta culinària de 
la localitat d'una manera divertida i 
econòmica”.

Per això, va convidar les poblacions 
de la província a visitar i passejar pels 
carrers de la ciutat, per a conèixer les 

Creus de Maig de Borriana, “una tradi-
ció que no et pots perdre quan arriba 
la primavera”, i enguany, a més, podi-
en aprofitar també per a “assaborir les 
propostes gastronòmiques amb sabor 
borrianenc en diferents bars i restau-
rants de la ciutat.
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PREMIS CREUS DE MAIG 2022
En les oficines de la Junta Local Fallera, i una vegada fet el 
recompte de les puntuacions atorgades pels 18 jurats de les 
comissions falleres, el jurat qualificador va decidir atorgar els 
premis següents:

Premi a la Millor Creu del concurs de les Creus de Maig 2022 
per a la falla del Barri València

Primer premi per a la falla del Barri València

Segon premi per a la falla de Don Bosco

Tercer premi per a la falla del Barri l’Escorredor

Quart premi per a la falla del Barri la Bosca

Cinquè premi per a la falla del Barri la Mercè

Sisè premi per a la falla de la Societat Centre Espanya

Setè premi per a la falla de la Societat Sant Josep

Vuitè premi per a la falla del Barri la Vila

PREMIS CREUS DE MAIG 2022, CATEGORIA INFANTIL

Pel que fa a les Creus Infantils el jurat va decidir atorgar els 
premis següents:

Premi a la Millor Creu Infantil del concurs de les Creus de 
Maig 2022 per a la falla del Barri València

Primer premi per a la falla del Barri València

Segon premi per a la falla del Barri la Mercè

Tercer premi per a la falla de Don Bosco

Quart premi per a la falla del Barri la Bosca

Cinquè premi per a la falla de la Societat Club 53

Sisè premi per a la falla del Barri la Mota

Setè premi per a la falla del Barri l’Escorredor

Vuitè premi per a la falla de la Societat Cardenal Tarancon 

Fotos: Oscar Peris
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Més de 10.550 tapes servides en 16 
establiments en la Ruta de la Tapa 2022 

de Borriana
La Ruta de la Tapa ha tornat a Borriana amb la participació de 16 bars i restaurants

La cita gastronòmica supera les expectatives i situa el total de tapes servides en 10.558 
unitats

Més de 10.550 tapes servides 
en els 16 establiments hos-
talers que han participat en 

la Ruta de la Tapa 2022, són les xifres 
que aporta el balanç realitzat per la re-
gidora de Turisme de l'Ajuntament de 
Borriana, Sara Molina.

Després d'analitzar i desglossar les 
xifres de participació de la ruta de la 
tapa celebrada del 29 d'abril al 29 de 
maig, en què s'han pogut degustar 
les elaboracions gastronòmiques de 
16 establiments hostalers, Molina ha 
destacat, “estem molt contents amb el 
balanç ja que les xifres mostren la bona 
acollida i l’excel·lent impacte econòmic, 
almenys, de més de 42.200 euros en 
global per als establiments, a més de 
la difusió aconseguida”.

Així ho han fet saber des de l'oficina 
TouristInfo de Borriana al tancament 
de l'edició d’enguany en què s'han ar-
replegat les dades del mes de la cita 
gastronòmica, en què s'han servit 
un total de 10.558 unitats de tapes 
acompanyades de la seua respectiva 
beguda, per un preu total de 4 euros 
cadascuna.

Segons ha explicat Sara Molina, “du-
rant aquest mes hem augmentat la 
difusió i, encara que enguany s'han in-
volucrat menys bars i restaurants des-
prés de la complicada situació que s'ha 
travessat en els dos últims anys amb 

Com tradicionalment, les mateixes 
persones comensals que han degustat 
i gaudit de les propostes gastronòmi-
ques de la Ruta de la Tapa, seran els qui 
decidisquen quines són les tres millors 
tapes de l'onzena edició, ja que tant a 
través de l'app Rutappa com del pass-
aport han pogut votar als seus favorits.

A més, les persones participant en la 
ruta que han votat a través del llibret, 
passaport, una vegada aconseguits 
vuit segells emplenats en establiment 
diferents, poden aconseguir un premi 
que consisteix en l'estada de dos dies, 
una nit, per a dos persones en règim 
d'allotjament i desdejuni en el B&B Al-
queria Calatrava i sopar en el Restau-
rant Club Nàutic.

Entre els qui han valorat les tapes a 
través de l'app Rutappa se sortejarà un 
premi que consisteix en l'estada de dos 
dies, una nit, per a dos persones en rè-
gim d'allotjament i desdejuni per a dos 
persones en el B&B Alqueria Calatrava 
i sopar en el Restaurant Cercle Fruiter.

En els dos casos, la data per a fer efectiu 
el premi es consultarà amb l'allotjament 
segons disponibilitat. Pròximament 
l'Ajuntament donarà a conèixer les per-
sones que han aconseguit els premis.

la pandèmia, el resultat no pot ser més 
positiu. Vist el nombre de plats servits, 
s'han aconseguit molt bones xifres 
d'impacte econòmic”.

En tancar-se l'última edició de la con-
solidada proposta gastronòmica de 
l'Ajuntament de Borriana, Molina ha 
volgut agrair el treball de totes les 
persones implicades en la Ruta de 
la Tapa 2022, tant des de l'Oficina de 
Turisme per tota l'organització prèvia 
que comporta, com als 16 restaurants 
participants i, també, a les empreses i 
marques patrocinadores que perme-
ten poder lliurar els premis després de 
les votacions, com el B&B Alqueria Ca-
latrava, el Restaurant Nàutic i el Res-
taurant Cercle Fruiter.

Els bars i restaurants que han partici-
pat amb les seues innovadores pro-
postes gastronòmiques en aquesta 
onzena edició de la Ruta de la Tapa de 
Borriana han sigut Al Natural, El Grill 
Negre, Cafeteria el Raval, Gastro-Bar 
Ca la Rosa, Cafeteria la Placeta, Bar 
Maruja, La Pata Coja, Tin & Pot, Cop-
pelia Bonica, Salva Wings, Nautilus, 
Restaurant Nàutic, Flamingo Coffee, 
El Racó de Claudia, Restaurant Casino 
Caixa Rural i Restaurant Cercle Fruiter.

RUTA DE LA TAPA



L’Ajuntament abona les primeres quotes 
d'obra del PAI Sant Gregori

El govern municipal de Borriana ha 
atès les primeres quotes del PAI 
Sant Gregori, després de l'emis-

sió la setmana passada de l'informe 
favorable de l'enginyer de camins mu-
nicipal que, segons el parer del regidor 
delegat d'Ordenació del Territori, Bruno 
Arnandis, “redunda en el que ja certi-
fiquen els informes externs i ratifica i 
confirma que les obres no sols estan 
realitzades sinó que estan avançant”.

Arnandis ha ratificat que l'Ajuntament 
ha iniciat avui mateix l'abonament de 
les quotes i ha valorat que l'aval del Su-
prem al Pativel de la Generalitat és una 
excel·lent notícia per al PAI Sant Gregori, 
perquè “volem que el creixement eco-
nòmic siga compatible amb la preser-
vació del medi ambient i la protecció 
de les nostres platges, i que es faça tot 
de manera ordenada i amb la protecció 
del nostre litoral, que és un dels factors 
més importants de riquesa de la ciutat".

Així mateix, ha aclarit que des del con-
sistori “estem negociant un conveni per 
a subhastar parcel·les municipals amb 
el compromís de l'empresa d'optar a 
aquestes parcel·les a un preu equiva-
lent al de la reparcel·lació aprovada en 
2010”, d'acord amb la valoració actual 
feta per tècnics municipals. Aquesta 
subhasta “es faria amb la finalitat de 
pagar la resta de quotes d'urbanització 
de l'Ajuntament”, ha puntualitzat.

Segons ha assenyalat, de les revisi-
ons realitzades pel tècnic municipal el 
passat 22 d'abril en dos partides dels 
terrenys del PAI Sant Gregori, ha do-
nat com a resultat “l'informe favorable 
al pagament de la quota 2 per part de 
l'Ajuntament de Borriana”, és a dir, que 
les obres comprovades “superen el cost 
de les obres de la quota núm. 2 girada, i 
conclou que existeixen vials no sols es-
brossats, sinó també excavats, fins i tot 
a major profunditat de la prevista”.

Arnandis ha manifestat que, de les 
comprovacions realitzades sobre totes 
les unitats d'obra executades fins avui, 
es desprèn que en la Partida 2.1 “s'ha 

verificat la neteja i desbrossament del 
terreny fins a una profunditat de 20 
cm en 474.724,96 m²”, mentre que en 
la Partida 2.2 “s'han constatat els tre-
balls d'excavació en zona de desmunt i 
de terra vegetal sobre 137.237,68 m³”.

Així, el responsable municipal de Terri-
tori ha valorat que, de la comprovació de 
les dos partides, l'informe reflecteix que 
“té un import en execució material total 
que s’eleva a 1.388.167,22 euros”.

Respecte a les comprovacions sobre to-
tes les unitats d'obra executades fins avui 
en el PAI, ha manifestat que en l'informe 
l'enginyer municipal reconeix que “es re-
quereix un treball extremadament labori-
ós” i que “s'aniran realitzant verificacions 
de manera contínua i gradualment, en 
coordinació amb altres tasques”.

Per tal d’atendre el cost de les primeres 
quotes, el regidor ha indicat que l'Ajun-
tament destinarà inicialment un import 
de 415.000 euros finançat íntegrament 
amb part dels romanents de tresoreria 
per a despeses generals resultants de 
la liquidació del pressupost de 2021.

NOVA SENTÈNCIA FAVORABLE

Per una altra banda, Bruno Arnandis ha 
informat que la justícia ha tornat a donar 
la raó a l'Ajuntament de Borriana pel pro-
jecte urbanístic de Sant Gregori, ja que el 
Jutjat contenciós administratiu número 2 
de Castelló, en data 25 d'abril, ha deses-
timat un altre recurs contenciós admi-
nistratiu contra el decret d'Alcaldia que 
autoritzava la mercantil Urbanització 
Golf Sant Gregori SA a girar la quota 00.

La nova sentència dictada per aquest 
jutjat, que també condemna en costes 
a la recurrent, estima novament per 
“coherència de criteri i unitat de doctri-
na i principi de seguretat jurídica, reite-
rar en aquest procediment”, en al·lusió 
a les anteriors sentències i, per tant, 
confirma que la Resolució de l'Ajunta-
ment és “conforme a dret”.

Així mateix, la sentència reconeix “la ple-
na legitimació a la mercantil Urbanització 
Golf Sant Gregori SA per a girar i notificar 
als propietaris afectats les corresponents 
liquidacions de quotes individualitzades 
per al pagament en període voluntari”.

Per a l'executiu municipal, aquesta sen-
tència a més de ratificar i reconèixer, “una 
vegada més, que la decisió adoptada pel 
consistori està totalment legitimada i 
valida l'acta de replanteig i la justificació 
de les despeses generals i de projectes 
de l'empresa”, certifica que molts pro-
pietaris “hauran de pagar recàrrecs per 
seguir les línies estratègiques marca-
des maliciosament per algunes perso-
nes amb uns certs interessos i que han 
qüestionat constantment totes les actu-
acions per a paralitzar el projecte”.

La nova i recent resolució judicial su-
posa, segons el parer del govern mu-
nicipal, “un recolzament renovat per 
a seguir en la senda de materialitzar 
el PAI més important del litoral de la 
costa valenciana”, i obri una finestra al 
futur i a l'impacte positiu de les expec-
tatives centrades en el turisme i en la 
reactivació econòmica del municipi.

PAI SANT GREGORI
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El Pla de Sostenibilitat Turística en Destí 
busca convertir Borriana en un referent 

del turisme nàutic
El govern municipal presenta aquesta vesprada en el ple el pla que inclou 31 actuacions i una 

inversió de quasi 3 milions d'euros en tres anys

Proposa la construcció de camps de Caiac Polo i d'un Centre Municipal Intel·ligent d'activitats 
nàutiques i esportives en la zona portuària

El Ple ordinari municipal del 
mes de maig va aprovar el Pla 
de Sostenibilitat Turística en 

Destí (PSTD), elaborat per l'executiu 
municipal amb vista a transformar i 
convertir el destí en un referent del 
turisme nàutic al sud de la provín-
cia de Castelló, que contribuïsca al 
desenvolupament territorial soste-
nible, recolzant-se en la intel·ligència 
turística i la digitalització.

Segons ha explicat la regidora de Turis-
me, Sara Molina, es tracta d'un pla que 
contempla un total de 31 actuacions 
emmarcades en els 4 eixos previstos 
en l'Estratègia Nacional, la implemen-
tació de la qual en el municipi està 
prevista de 2023 a 2025, amb un cost 
xifrat en 2.870.000 euros repartits en 
les tres anualitats d'execució.

Sara Molina ha assenyalat que el pro-
jecte conté una sèrie d'actuacions 
encaminades a solucionar la proble-
màtica del destí de sol i platja mixt 
/ residencial de Borriana i combatre 
les amenaces a les quals es veu sot-
mès un destí de sol i platja derivades 
del canvi climàtic, com la regressió 
de la costa i la contaminació, i també 
l'estacionalitat, qüestions que a judici 
seu requereixen “una gestió integral i 
intel·ligent que aposte pels productes 
vinculats a l'esport nàutic”.

Com a solució a l'estacionalitat, ha pre-
cisat Molina, “proposem desenvolupar 
actuacions lligades a l'oferta comple-
mentària que ajuden a desestacio-
nalitzar, com la construcció de camps 
de Caiac Polo i d'un Centre Municipal 
Intel·ligent d'activitats nàutiques i es-
portives en la zona portuària, actuació 
molt important prevista en aquest Pla”.

Així mateix, també inclou entre les se-
ues propostes, un pla per a la reober-
tura i remuseïtzació del Museu de la 
Taronja, un sistema de lloguer de bicis, 
un pàrquing d'autocaravanes i l'ade-
quació del front i el fons portuaris.

A més, amb les accions encamina-
des a la digitalització i transformació 
del destí en una destinació turística 

intel·ligent (DTI), es pretén “revalorit-
zar els recursos culturals i naturals i 
gestionar-los d'una forma eficient i 
eficaç, amb les eines de la intel·ligèn-
cia turística, afrontant els problemes 
derivats del canvi climàtic”, ha asse-
nyalat.

Sara Molina considera necessari 
l'execució d'aquest pla, ja que Borri-

TURISME



ana posseeix cert potencial de trans-
formació del destí però necessita una 
bona planificació i gestió per a por-
tar-lo a terme.

“La transformació del municipi de 
Borriana en una Destinació Turística 
Intel·ligent, suposa una evolució cap 
a una forma de vida més respectuosa 
amb el medi ambient i un compromís 
amb un turisme responsable que ge-
nerarà oportunitats que milloraran la 
qualitat de vida de la població local”, 
ha valorat.

El Pla s'ha adaptat a les necessitats 
de destinació turística i a les directrius 
per a optar a ser finançat pels fons de 
recuperació europeus Next Genera-
tion EU. A més, també concorda amb 
el compromís municipal amb els Ob-
jectius de Desenvolupament Sosteni-
ble (ODS) de l'Agenda 2030, amb què 
el govern municipal està alineant els 
projectes i programes de les diferents 
àrees del consistori per a la consecució 
de l'estratègia de l'Agenda Borriana 
ODS 2030.

TURISME NÀUTIC
Per a la responsable de Turisme, un 
dels reptes més importants del Pla 
és l'aposta per transformar el destí 
en un referent del turisme nàutic, ja 
que Borriana “pot oferir moltes pos-
sibilitats amb vista a la desestacio-
nalització, i la més lògica i sostenible 
és la que s'encamina a les activitats 
esportives i d'esbarjo, sobretot te-

nint en compte les instal·lacions ade-
quades que té el nostre municipi, les 
condicions climàtiques de la zona i les 
condicions que concorren en la mar 
Mediterrània”.

Així, ha argumentat, fomentem un 
destí de litoral com Borriana, amb 15 
km de costa que compta amb unes 
instal·lacions nàutiques amb un port 
pesquer, un club nàutic, una marina es-
portiva, Borriananova, i una Escola de 
la Mar de la Generalitat Valenciana. Tot 
això “perquè es puga gaudir d'una ex-
periència fantàstica en contacte amb la 
mar durant tot l'any”.

Els diferents clubs i l'Escola de la Mar 
fomenten l'aprenentatge i la pràctica 
d'activitats com ara surf, windsurf, na-
vegació esportiva, submarinisme, caiac 
polo, vela i paddle surf, entre d’altres.

També ha precisat que “tenim en con-
sideració el turisme accessible, amb 
l'objectiu que tots els productes i ser-
veis puguen ser gaudits en les matei-
xes condicions per qualsevol persona, 
independentment de si té o no una 
discapacitat”.

El pla proposa cinc actuacions clau, que 
tenen com a protagonistes els recur-
sos turístics relacionats amb la taronja, 
factor que uneix tota Borriana, la seua 
història, cultura, tradicions i futur, amb 
el Museu de la Taronja com a recurs tu-
rístic de primer ordre; la platja i la zona 
portuària, a causa de la gran demanda 
turística que hi ha en aquesta zona, i la 

resta de recursos turístics que es tro-
ben al voltant del barri antic.

EIXOS DEL PSTD
El PSTD inclou un total de 31 actuaci-
ons, emmarcades en els diferents ei-
xos previstos en l'Estratègia Nacional, 
que contenen:

EIX 1, TRANSICIÓ VERDA I SOSTENI-
BLE
Potenciar el producte local; desenvo-
lupar el Pla Local d'Adaptació al canvi 
climàtic; adequació del front i el fons 
portuaris; camps de caiac polo; creació 
del Centre Municipal Intel·ligent d'Acti-
vitats Nàutiques i Esportives.

EIX 2, MILLORA DE L'EFICIÈNCIA 
ENERGÈTICA
Senyalització i adequació de ciclovies; 
desenvolupament del Pla de Mobili-
tat Urbana Sostenible (PMUS); siste-
ma de lloguer de bicicletes; pàrquing 
d’autocaravanes; millora de l'eficièn-
cia energètica dels edificis municipals; 
implantació de la gestió de la petjada 
de carboni.

EIX 3, TRANSICIÓ DIGITAL
Pla director DTI i el seu desenvolupa-
ment i posada en marxa; accions de 
dinamització del sector; senyalització 
intel·ligent; aplicatiu web; campanyes 
de formació; Pla Platja Intel·ligent i el 
seu desenvolupament i posada en 
marxa; instal·lació d'un tòtem o panell 
d'informació turística digital en la zona 
de la costa; transformació digital de la 
zona portuària.

EIX 4, COMPETITIVITAT
Revisió del Pla Estratègic de Turisme 
(PET); pla de reobertura i remuseïtza-
ció del Museu de la Taronja, així com la 
millora de l’accessibilitat; senyalitza-
ció de la ruta de l'aigua i de la taronja; 
Pla de Millora de l'Accessibilitat dels 
recursos turístics; embelliment de les 
zones turístiques i millora del seu en-
torn; campanyes de sensibilització tu-
rística dirigides a diferents col·lectius; 
generar la comissió interdepartamen-
tal de turisme; redacció de projectes i 
gestions portuàries; gerència tècnica 
externa. 

TURISME
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Més de 200 persones participen en 
les I Jornades Educatives municipals 

‘Borriana inclou’
L'Auditori Juan Varea es va convertir durant dos dies en la seu de l'Educació Inclusiva 

on es van analitzar les claus de la inclusió a l’aula

Organitzades per l'Ajuntament de Borriana a través de la Regidoria d'Educació

Més de 200 persones, docents 
i famílies, van participar a 
Borriana en les I Jornades 

Educatives municipals que amb el títol 
“Borriana inclou. Un ventall de possibi-
litats” es van celebrar a l'auditori Juan 
Varea, organitzades per l'Ajuntament 
de Borriana a través de la Regidoria 
d'Educació amb la col·laboració del 
Centre de Formació i Recursos del Pro-
fessorat, Cefire, de Castelló.

Aquestes primeres Jornades inaugura-
des per l'alcaldessa de Borriana, Maria 
Josep Safont, i la Cap de Servei Territo-
rial d’Educació, Maria Josep Palmer, van 
comptar amb ponents de reconegut 
prestigi i estava dirigit al professorat 
d'infantil, primària i secundària i als de-
partaments d'Orientació, i també a les 
famílies i a estudiants futurs docents.

En l'obertura, l'alcaldessa va destacar 
la importància, “dins d'un model esco-
lar i social que camina cap a una socie-
tat més justa, democràtica i equitativa, 
de pensar en una formació contínua 
per als professionals de l'àmbit socio-
educatiu, que siga capaç de revitalitzar 
la seua pròpia pràctica, basada en la 
reflexió compartida i contrastada amb 
evidències d'èxit”.

Raó per la qual, Safont en la seua inter-
venció va mostrar el seu convenciment 
que aquestes Jornades “permeten in-
crementar el coneixement pràctic a 
través de l'intercanvi de visions i ma-
neres de fer i enriquir compartint i di-
alogant sobre la base de les experièn-
cies d'altres professionals, contribuint 
a l'avanç d'una societat inclusiva a 
través de la promoció del desenvolu-
pament professional”.

Per part seua, la Cap de Servei Terri-
torial d’Educació, va explicar que en 

aquestes jornades “s’analitzen algu-
nes de les claus per a oferir al profes-
sorat de totes les àrees i de les dife-
rents etapes educatives, així com als i 
les especialistes de suport a la inclu-
sió, coneixements, estratègies i ferra-
mentes que faciliten el treball amb tot 
l'alumnat, per a fer efectiva la inclusió 
educativa”.

En aquest sentit, en l'obertura va 
subratllar el valor de l'orientació en “els 
processos de construcció de l'educa-
ció inclusiva i la importància de generar 
entorns educatius inclusius que donen 
resposta a la diversitat de l'alumnat i 
oferisquen oportunitats de creixement 
personal a totes les persones”.

Entre els continguts de les I Jornades 
Educatives municipals destaquen les 
propostes sobre ferramentes pràc-
tiques per a la inclusió i la pràctica de 
l'educació inclusiva. Així, s'aborden 
propostes alternatives, metodologies 
inclusives i innovadores en el procés 
d'ensenyament aprenentatge, el tre-
ball en equip del professorat, el vincle 
entre la comunitat educativa i l'educa-
ció inclusiva a l'aula.

El primer dia de les jornades es va cen-
trar en diverses experiències de cen-
tres amb els seus projectes educatius 
inclusius. Però, a més, es van tractar 
també aspectes relacionats amb la in-
novació i les bones pràctiques educa-
tives des de la neurociència, la inclusió 
des de la perspectiva institucional, la 
inclusió en el centre ordinari, l'atenció 
inclusiva en la primera infància i en 
les diferents etapes educatives, les 
eixides professionals per a l'alumnat 
amb necessitats especials després de 
secundària, adaptació del material a 
l'alumnat amb necessitats educatives 
especials, entre altres assumptes.

Per part seua, el regidor d’Educació, J. 
Ramon Monferrer, ha manifestat que 
amb aquesta primera iniciativa for-
mativa es tracta de “dotar el profes-
sorat de ferramentes pràctiques per 
a la inclusió, divulgar experiències que 
acosten a l'escola i a la família, teixir 
vincles entre la comunitat educativa i 
afavorir un aprenentatge significatiu i 
personalitzat, i oferir recursos, propos-
tes i bones pràctiques d'intervencions 
a l'aula”.

EDUCACIÓ INCLUSIVA



Licitació de les obres per a la construcció 
de la passarel·la del Clot

Amb un pressupost base de licitació de 470.127 euros, la licitació ha estat publicada en les 
plataformes públiques de contractació i, ara, hi haurà un termini de 20 dies naturals per a 

presentar les ofertes

L'alcaldessa de Borriana, Maria Jo-
sep Safont, ha signat el Decret 
d'Alcaldia per a licitar el projecte 

d'execució de la construcció de la pas-
sarel·la fixa de formigó del Clot, amb 
accés restringit a vehicles rodats en la 
desembocadura del riu Anna, que do-
narà accés a la zona de les Terrasses, 
i serà cofinançada pel Fons Europeu de 
Desenvolupament Regional (Feder) en 
el marc de l'estratègia Edusi del Progra-
ma de Desenvolupament Sostenible.

Així mateix, l'alcaldessa ha confirmat 
que la licitació de l'obra ha estat publi-
cada en les plataformes públiques de 
contractació, en el perfil del contrac-
tant, amb els plecs de les clàusules 
administratives i tècniques que han 
de regir el contracte, i a partir d’ara hi 
haurà 20 dies naturals per a presentar 
les ofertes, amb un termini d'execució 
previst per a les obres de 8 mesos.

Amb un pressupost base de licitació 
de 470.127 euros, que incorpora els 
corresponents estudis de gestió de 
residus, geotècnic i bàsic de seguretat 
i salut, el projecte situa la nova passa-
rel·la desplaçada cap a l'interior del riu, 
modificant així la seua ubicació cap a 
la servitud de protecció de la costa i, 
consegüentment, íntegrament fora del 
Domini Públic Maritimoterrestre.

Maria Josep Safont ha destacat que, 
com les obres es realitzaran en el 
Paratge Natural Municipal, “en tot 
moment s'hauran d'extremar les pre-
caucions per a minimitzar l'impacte 
produït en l'entorn”. Referent a això, ha 
precisat que la nova ubicació de la pas-
sarel·la únicament suposarà la pèrdua 
de l'espècie vegetal Arundo Donax, la 
retirada de la qual es recomana per a 
la millora de la resta de vegetació del 
paratge natural del Clot.

Aquesta actuació, a més, ha puntualit-
zat, es complementarà amb altres ac-

tuacions de retirada d'aquesta mateixa 
espècie vegetal en altres superfícies del 
Clot pròximes a aquesta, que ajudarà a 
la restauració i millora de la qualitat de 
la vegetació del paratge del Clot.

Safont ha assenyalat que l'estructura 
de la passarel·la estarà preparada per 
a suportar el pas de vehicles, serà “d'ús 
per als vianants i d'accés a vehicles 
d'emergència com ara ambulància, 
protecció civil, bombers, etc”.

Segons es desprèn del projecte de 
construcció, la solució projectada és 
una passarel·la realitzada amb marcs 
de formigó prefabricats que s'instal-
laran sobre una llosa de formigó i la 
servitud de trànsit ocuparà l'ample de 
6,20 metres. L'estructura es projectarà 
per a una vida útil de 50 anys. A més, la 
passarel·la serà rebaixable i suportarà 
les càrregues d'arrossegament produ-
ïdes per avingudes de projecte de perí-
ode de retorn de 500 anys, és a dir, un 
calat de l'avinguda de 500 anys.

COMPORTES
El projecte contempla la construcció 
d'una passarel·la fixa de formigó que 
connectarà els dos costats del llit i 
que, probablement, per a facilitar l'ei-
xida de l'aigua cap a la mar, comptarà 
amb una comporta de regulació del 
nivell d'aigües del Clot tipus tallant 
d'obertura manual, i la resta de com-
portes abatibles de canal o sobreeixi-

dor compensades estàticament per al 
seu funcionament a partir de l'empen-
ta que provoque el flux d'aigua quan 
assolisca una certa altura associada a 
cabals a causa de crescudes per pluges 
intenses.

El termini d'execució previst per a 
les obres és de 8 mesos, i s'haurà de 
complir el termini parcial de tindre ins-
tal·lats els calaixos prefabricats als 2,5 
mesos. Aquests terminis es comptabi-
litzaran a partir de l'endemà de la data 
de la signatura de l'acta de replanteig.

Safont ha fet referència al “llarg pro-
cediment i l’extensa tramitació que ha 
suposat dur a terme aquesta iniciati-
va i els envits de la burocràcia”, que ha 
alentit la materialització d'un projecte 
que des de l'executiu local es considera 
“prioritari”, ja que n’han sigut “quasi 21 
els mesos transcorreguts per a obtin-
dre tots els permisos, tant de la Con-
federació Hidrogràfica del Xúquer, com 
de la Conselleria, del Ministeri, etc”.

Ara, després de l'estudi geotècnic i la 
redacció i aprovació del projecte d'exe-
cució i la licitació de la construcció per 
part de l'Ajuntament, “és qüestió de 
pocs mesos que la passarel·la fixa siga 
ja una realitat”. També ha recordat que 
mentre duren les obres de construcció 
de la passarel·la fixa es podrà utilitzar 
l'actual de terra que es va reparar re-
centment, perquè els dos marges del 
Clot estiguen comunicats. 

PASSAREL·LA CLOT
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L'Ajuntament agraeix la ràpida resposta 
en el tractament contra els mosquits

L'alcaldessa de Borriana, Maria Jo-
sep Safont, ha volgut agrair públi-
cament a la Diputació la immedi-

ata resposta davant la petició per part 
del consistori d'un reforç d'actuacions 
eficaces contra els mosquits en el mu-
nicipi, i més tenint en compte que la 
Conselleria de Sanitat no ha autoritzat 
el tractament aeri sol·licitat pel consis-
tori a començaments d'abril.

Segons ha explicat Safont, el dimecres 
dia 11 de maig la Diputació va efectuar 
una intervenció amb tractaments es-
pecífics adulticides en 14 punts de la 
zona marítima on es realitza habitu-
alment el control en àrees en què pot 
produir-se estancament o acumulació 
d’aigua i on existeix vegetació abun-
dant, en alguns dels quals, en què es 
van detectar larves, es va afegir trac-
tament larvicida.

Després d'expressar l'alcaldessa el 
malestar del municipi per no comptar 
amb la fumigació aèria per a les zones 
de marjal, Safont va mantindre reuni-
ons amb les empreses concessionàries 
encarregades de la gestió del control de 
plagues de dípters, i contactes telefò-
nics amb la Diputació per a solucionar el 
problema de la proliferació de mosquits.

Sobre aquest tema, ha aclarit que no-
més es pot actuar via aèria on els tèc-
nics de la Generalitat ho autoritzen, i 

encara que l'Ajuntament va presentar 
la sol·licitud a començaments d'abril i 
va ser confirmada per la Diputació, des-
prés de les inspeccions tècniques per-
tinents, la sol·licitud va ser denegada 
per “ser escàs el nivell d'inundació i no 
haver-se detectat presència de larves”.

No obstant això i atès que en les úl-
times setmanes el municipi ha regis-
trat un augment en la proliferació de 
mosquits adults, la resposta per part 
del consistori i de la Diputació ha sigut 
“contundent” i no només es va inter-
vindre l’11 de maig, sinó que el dilluns 
següent la Diputació va realitzar una 
altra actuació plaguicida amb més 
equips de monitoratge i tractament en 
els 14 punts establerts, posant l'ac-
cent en la zona de l'Arenal.

D'aquesta manera, ha assegurat Sa-
font, “ens coordinem per a comple-
mentar i millorar la periodicitat de 
tractaments per a evitar la proliferació 
de mosquits” i ha recordat que l'Ajun-
tament ja va començar a l'abril el reforç, 

ÀREA ECONÒMICA • INTERVENCIÓ
MATRÍCULA DEL IMPUESTO SOBRE ACTIVIDADES ECONÓMICAS

EDICTO
Remitida por la Agencia Estatal de Administración Tributa-
ria, la Matrícula del Impuesto sobre Actividades Económicas 
relativa al municipio de Borriana para el ejercicio de 2022, se 
pone la misma a disposición del público en este Ayuntamiento 
durante el plazo de 15 días naturales a contar desde la publi-
cación de este anuncio en el Boletín Oficial de la Provincia, 
de acuerdo con lo establecido en los artículos 90 y 91 del Real 
decreto legislativo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se apru-
eba el Texto refundido de la Ley reguladora de las haciendas 
locales y el art. 3º del Real decreto 243/95 de 17 de febrero por 
el que se dictan las normas para la gestión del Impuesto sobre 
Actividades Económicas.

Contra los datos contenidos en la matrícula podrán 
interponerse los siguientes recursos (art. 4 del mencionado Real de-
creto): Recurso de reposición potestativo ante la Agencia Estatal de 
Administración Tributaria o Reclamación Económico-Adminis-
trativa ante el Tribunal Económico-Administrativo competente, en 
el plazo de quince días a contar desde el día inmediato siguiente al 
del término del período de exposición pública de la matrícula. Todo 
ello sin perjuicio de que los interesados puedan ejercitar cualquier 
otro recurso que estimen pertinente.

Borriana, 24 de mayo de 2022
La concejal delegada de Hacienda

Fdo. Cristina Rius Cervera

encara que el control de les plagues “ha 
de ser continu i no puntual, per això a 
Borriana tenim actiu el pla antimosquits 
durant els 12 mesos de l'any, si bé és 
cert que durant els mesos de més calor 
s'intensifiquen i reforcen les tasques de 
tractament, inspecció i vigilància”.

La Regidoria de Salut que dirigeix Dolores 
Carbonell realitza actuacions de control 
de plagues de mosquits durant tot l'any 
a través de l'empresa concessionària, 
Lokímica, encarregada de la gestió.

L'alcaldessa també ha fet una crida a la 
col·laboració ciutadana perquè vigilen 
en els seus habitatges que no hi haja 
cap punt d'acumulació d'aigua estan-
cada, per a evitar que en les propietats 
privades proliferen focus de cria on els 
professionals no poden actuar.

Per aquesta raó ha recordat als veïns 
i veïnes del municipi la importància de 
“previndre i evitar els estancaments 
d'aigua i les acumulacions en poals, bi-
dons, piles, aigüeres, pous, tolls i bas-
ses en parcel·les privades”. 

MOSQUITS



ALS CIUTADANS I CIUTADANES DE BORRIANA
Els sotasignats, dones i homes de la societat civil de la nostra ciutat, conscients del moment crucial que estem vivint a causa 
del conjunt d'esperances, oportunitats, preocupacions i, en molts casos, informacions esbiaixades sobre el present i futur 
del projecte urbanístic de Golf Sant Gregori, que ha viscut l'infern de la crisi i la ruïna dels seus propietaris, considerant que 
la seua recuperació i execució constitueixen una oportunitat excepcional per a llançar la indústria turística que assegure la 
transformació de l'activitat socioeconòmica de la ciutat i afija valor al sòl urbà,

MANIFESTEN
PRIMER: La bona fi del PAI Golf Sant Gregori, i, especialment el seu camp de golf, es consideren crucials i necessaris per a 
reconduir l'activitat econòmica i la transformació del nostre municipi.

SEGON: Les decisions adoptades per la Corporació Municipal podran ser discutibles, però en la mesura que es prenen en 
nom d'una majoria electoral i política són, en principi, legítimes, i qualsevol atropellada ruptura del projecte actual només 
suposaria la pèrdua d'una oportunitat que probablement no tornarà.

TERCER: Es fa necessari, doncs, un nou pacte que proposem al Ple de l'Ajuntament, prioritzant l'oportunitat del projecte i 
buscant el camí del consens amb l'urbanitzador, a través de la comunicació i el contacte permanents.

QUART: Comprenem als propietaris que, sens dubte, i després de la crisi de 2009, mai podran recuperar les seues inicials 
expectatives, però creiem que, amb el suport de la nostra ciutadania al projecte i a aquells que estan implicats en el seu 
impuls, els beneficis seran per a tots, perquè el valor del sòl creixerà, igual que les oportunitats de treball, a mesura que 
es desenvolupe la urbanització. En aqueix sentit, reclamem el suport del nostre Ajuntament als xicotets propietaris, per a 
facilitar-los una efectiva gestió comercial de les seues propietats.

RELACIÓ DE SIGNANTS
Foro Borriana 2030: Luis Miguel Batalla, Emilio Dávila, Francisco García, José Luis Guillamón, Andrés Gurrea, Juan 
Llidó, Manuel Luís Mañó, Juan Alberto Marco, Juan Vicente Moros, José María Palomar, Julia Penelas, Guillem Ríos, 
Sanycces, Salvador Payá, Pedro Sancerni, Santiago Ríos, Mariola Aguilera,Vicent Franch, Oscar Franch, Manuel Rios 
Navarro, Liliana Rios Navarro, Pablo Rios Navarro, Alejandro Rios Navarro, Antonio Viedma, Emilio Porcar, Javier 
Casabó, Ricardo Agulleiro, Mercedes Ríos Navarro, José Vicente Vernia, Santiago Ríos, Miguel Bataller, Agustí Arjona, 
Vicent Palomero, Enrique Urios, José Gargallo, Enrique Daudí, Gustavo Sales, Ruramon SL, Ramón Rubert, Liliana 
Tarrancón, Sandra Gargallo, C. García Granell, María Dolores Daudí, Paula Fuertes, Isabel Planelles, Georgia Abaso, 
Susi Egea, Pepe Ferrada, Rafael Vicent, Charlotte Deutsch, Irina Abaso, Juan Antonio García, M. Ventura Medall, 
Javier Saladich, Elena Capella, Esther Anadón, Mª Carmen Fidalgo, Esnaranja, Restaurante Náutico Burriana, V. Gil 
Escriche, Carmen Mª Yglesias, ManuelFranch, Paula Morte, José Aguilera, Dolores Sanchís, María Isabel Burdeus, 
Ricardo García, Bombora’s, Erika Palacios, Vanessa Rubira, V. Daudí Arnal, Julia Tecles, Montserrat Pérez, Juan Mar-
tínez, Isabel martín, Manuel Mocholí, J. Vicente Tormos, Gloria Adelantado, Ana Rubert, Gloria Rubert, Agustí Rubert, 
Óscar Bachero, Juanma García, Carlos Capella, Belinda Folch, Jenaro Piquer, Francisca Soriano, Luis Vaquerizo, Julia 
Granell, Salvador Olmos, Mª José Olmos, Juan Vañó, Efrén Urbano, Emijober, Viscosama, Timbrado Burrianense, 
Naranjas Samel Valencia, Jacobo Ventura Guinot, Johnny Ventura Guinot, Javier Saladich, Solarholding Corporate, 
José Luis Monterde, Tecnocastellón, Nuria Vila, Mª Teresa Esteve y 142 firmantes más.

INICIATIVES CIUTADANES 
PER BORRIANA

GOLF SANT GREGORI

PARTICIPACIÓ CIUTADANA
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La Cursa de la Dona aconsegueix més 
de 1.000 participants a Borriana en la 

sisena edició
La “marea rosa” ha aconseguit recaptar un total de 3.500 euros que es destinaran un any 

més a la investigació per a la lluita contra el càncer de mama

Després de dos anys sense 
poder celebrar-se de manera 
presencial, la sisena edició de 

la Cursa de la Dona de Borriana ce-
lebrada el diumenge 29 de maig va 
tornar a superar totes les previsions 
quant a participació, ja que més de 
1.000 persones es van donat cita a 
mitjan matí en la Piscina Municipal 
de la ciutat per a prendre part en 
un esdeveniment, en què va tornar 
a destacar el caràcter solidari i que 
han convertit la jornada en un model 
de sororitat, d'unió i de reivindicació 
justa.

Gràcies al creixement de la “marea 
rosa” de Borriana, en aquesta carrera 
solidària coordinada per la Fundació Le 
Cadó, es va aconseguir recaptar un to-
tal de 3.500 euros que es destinaran, 
un any més, a projectes d'investigació 
de repercussió nacional per a la lluita 
contra el càncer de mama.

La cursa és una trobada popular de 5 
km de “solidaritat” a través del vial del 
Port fins a la zona marítima i tornada 
fins a Borriana, en l'organització del 
qual col·labora activament el Servei 
Municipal d’Esports (SME) de Borria-
na, que va organitzar una vegada més 
unes activitats físiques prèvies a l’ei-
xida i en finalitzar la prova no compe-
titiva.

Abans de l'eixida de la cursa, l'alcal-
dessa de Borriana, Maria Josep Safont, 
acompanyada de la regidora d'Igualtat, 
Maria Romero, i representants de la 
Fundació Le Cadó va lliurar el xec dels 
3.500 euros recaptats al director de la 
Càtedra d’Activitat Física i Oncologia 
de la Fundació José Soriano Ramos de 
l'UJI, Eladio Collado.

A més, durant els moments anteriors 
de l'inici de la cursa, les representants 

municipals també van mostrar el seu 
agraïment als departaments muni-
cipals, les entitats i empreses col·la-
boradores “pel seu compromís social 
així com el suport per a continuar fent 
créixer cada any una Cursa de les Do-
nes no competitiva que en aquest sisè 
any ha augmentat la participació que 
ha passat de les 400 persones el pri-
mer any a més d’un miler en aquesta 
edició”.

CURSA DE LES DONES



Per part seua, la presidenta de la 
Fundació Le Cadó, Elvira Monferrer, 
va mostrar la seua satisfacció per la 
“massiva participació” i va destacar 
“l’extraordinària implicació de la socie-
tat borrianenca”, que ha demostrat una 
vegada més ser “generosa i solidària 
amb aquesta iniciativa” en què col·la-
boren de forma “molt proactiva”.

Les persones participants que van 
completar la marxa fins a arribar a la lí-
nia de meta situada al costat de la Pisci-
na Municipal, van gaudir dels aliments i 
refrigeris, i del repartiment i sorteig dels 
diferents productes oferits per les mar-
ques col·laboradores en l'acte.

Amb les emblemàtiques samarretes 
de color rosa dissenyades per Jaco-
bo Ventura i l'alegria de les més de 
mil dones i molts homes que es van 
donar cita en la Cursa de la Dona, es 
va tancar una sisena i multitudinària 
edició de la cursa que, en paraules de 
les representants municipals, “mos-
tra la força i les ganes de les dones de 
la nostra ciutat per ser protagonistes 
en qualsevol àmbit social de Borriana, 
com en aquest cas que uneix esport i 
solidaritat”.

COL·LABORADORS
Elvira Monferrer i Maria Josep Safont 
van voler agrair al dissenyador de la 
imatge d'aquest any de la cursa, Jaco-
bo Ventura, de la Col·lecció Alexandra, i 
a les entitats i empreses participants la 
seua col·laboració en l’edició de la Cur-
sa de les Dones: l'Associació de Veïns 
del Port, la Caixa Rural i la Federació de 
Comerç de Borriana per ser “altaveus” 
de la iniciativa i ajudar en l'organització.

Han col·laborat en aquesta Cursa de la 
Dona entitats i empreses com l'Institut 
Grimalt, Col·leccions Alexandra, Sanyc-
ces, Avramar, COINPA, Pastisseria La 
Palma, Rosquilletes Fines, Caixa Rural, 
Clínica Granell, Supermercats Taula, 
Grupoom, Gufresco, Taula Gurmet, Vi-
deca, AAVV del Port, Federació de Co-
merç de Borriana, Punt de Neu, Flor de 
Vida i Fundació Le Cadó.

RECAPTACIÓ
La recaptació aconseguida en la Cursa 
d'enguany es destina concretament a 

un estudi sobre la menopausa a con-
seqüència dels tractaments oncolò-
gics que està realitzant amb 60 dones 
la Càtedra d’Activitat Física i Oncolo-
gia de l’UJI de la mà de la Fundació 
José Soriano Ramos i de la Fundació 
Le Cadó.

Le Cadó també destina 2.500 euros 
més a un estudi sobre el càncer de 
mama en dones menors de 35 anys 
que realitza l'Institut d'Investigació 
Sanitària de València, Incliva, així com 
l'estudi sobre el genoma del càncer de 
mama hereditari que dirigeix l'Hospital 
Provincial de Castelló. 

CURSA DE LES DONES
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Treballs de desratització i desinsectació 
en la xarxa local de clavegueram

L'Ajuntament i Facsa han realitzat ja el primer tractament integral corresponent a 2022, 
tant a la ciutat com en la zona marítima

Al mes d’agost es faran nous treballs de reforç en el nucli urbà i, al setembre, en la zona 
marítima

L'Ajuntament de Borriana i Facsa, 
empresa encarregada de la gestió 
dels serveis de proveïment d'aigua 

potable i clavegueram en la localitat, 
van posar en marxa al maig per vuitè 
any consecutiu els treballs de desra-
tització i desinsectació en la xarxa de 
clavegueram de la localitat.

Una iniciativa de caràcter preventiu 
que, segons ha explicat el regidor de 
Serveis Públics, Vicent Aparisi, té com 
a objectiu “evitar la proliferació d'insec-
tes i rosegadors en la xarxa de saneja-
ment municipal, per a mantenir-la en 
òptimes condicions higienicosanitàri-
es i minimitzar possibles riscos per a 
la salut i el medi ambient que podrien 
derivar de possibles plagues”.

Es tracta d'una actuació de caràcter 
preventiu que complementa els tre-
balls de prevenció que l'empresa rea-
litza de manera rutinària, ja que, la pu-
jada de les temperatures “pot propiciar 
un increment d'aquest tipus d'animals 
i insectes en aquestes dates i amb això 
molèsties a la ciutadania”, ha aclarit 
Aparisi.

L'aplicació d'aquest tractament, d’una 
duració aproximada de 2 setmanes, es 
va dur a terme en la xarxa general de 
sanejament tant del nucli urbà com de 
la zona marítima, a través del monito-
ratge i la col·locació d'esquers rodenti-
cides en els pous de registre per al con-
trol de les poblacions de rosegadors, i 
l'aplicació de plaguicides per al control 
de les poblacions de panderoles.

Per part seua, el cap de servei de Facsa, 
Alejandro Boado, ha explicat que amb 
la finalitat de garantir l'efectivitat del 
tractament, passats uns mesos el 
personal de Facsa farà nous treballs de 
reforç. En concret, l'actuació es durà a 

terme el mes d'agost en el nucli urbà i 
al setembre en la zona marítima.

A més, per a assegurar l'efectivitat 
d'aquest tractament preventiu, tant 
Aparisi com Boado han demanat la col-
laboració ciutadana perquè, en opinió 
seua, “l'actuació més eficaç per a llui-
tar contra les plagues urbanes radica a 
combinar i coordinar els esforços que 
es realitzen en la xarxa de clavegue-
ram públic amb els tractaments com-
plementaris particulars” i, per això, ha 
aconsellat als veïns i les veïnes, en els 
dies previs, utilitzar productes d'ús do-
mèstic a l'interior d'edificis i connexi-
ons particulars.

En aquesta línia, recomanen també a la 
ciutadania “condicionar les cases des-
habitades i els solars, així com utilitzar 
productes d'ús domèstic a l'interior 
d'edificis i connexions particulars amb 
la xarxa pública a fi que els tractaments 
de prevenció siguen més eficaços.

De la mateixa manera, ha recordat a la 
ciutadania que pot contactar amb l'ofi-

cina d'atenció al client de Facsa o amb 
l'Ajuntament davant un possible cas de 
proliferació de rates o insectes, a fi que 
es duga a terme un reforç especial en 
la zona afectada.

Sobre aquest tema el regidor de Ser-
veis Públics ha advertit sobre la possi-
bilitat que durant el tractament, “inici-
alment, es genere una major activitat 
en els insectes a causa d’aquest efecte 
que produeixen els biocides”, també ha 
assegurat que el millor remei per a evi-
tar la seua proliferació és la col·labora-
ció de tots”.

Tota la informació i consells preventius 
sobre el tractament contra les plagues 
urbanes es poden consultar a través 
d'uns díptics informatius que l'Ajunta-
ment de Borriana i Facsa han editat i 
que, a més de poder-se consultar en 
diferents edificis municipals de la lo-
calitat, s'han repartit en les diferents 
dependències de l’Ajuntament, centres 
públics i en establiments amb activi-
tats de restauració. 

Desinsectació



L'Ajuntament finalitza les obres de 
repavimentació i dotació d'accessibilitat 

al carrer València

L'Ajuntament de Borriana ha fina-
litzat les obres de repavimentació 
i dotació d'accessibilitat al carrer 

València entre la plaça de les Monges 
i la ronda Panderola, a més, ha acabat 
també la renovació dels trams deterio-
rats de la xarxa de sanejament i prove-
ïment d'aigua potable. Unes obres que 
han comptat amb el finançament de la 
Diputació a través de la convocatòria 
‘Reactivem Castelló. Obres’ de l'exer-
cici 2021.

Segons ha explicat el regidor de Serveis 
Públics, Vicent Aparisi, el tram executat 
va ser adjudicat a l'empresa Caesca per 
un import de 134.941 euros i un termi-
ni d'execució de tres mesos i mig, i era 
una actuació necessària per a millorar 
serveis urbans obsolets, concretament 
“el paviment, en un estat deteriorat a 
causa del pas del temps, l'execució 
de canalitzacions per a la instal·lació 
de nous serveis, i per tractar-se d'un 
vial amb una configuració de voreres 
i calçada no adaptades a la normativa 
d'accessibilitat”.

Aparisi ha subratllat que, a pesar de la 
intenció del govern municipal de “mi-
nimitzar les incomoditats que puguen 
suposar els treballs ja executats”, com-
prèn “la impaciència i els inconvenients 
manifestats per part de veïns i comer-
ciants que han patit les conseqüències 
de l'execució d'aquestes obres tan relle-

vants per a la millora del barri”. Per això, 
confia que ara, una vegada finalitzades, 
“puguen apreciar i ponderar els bene-
ficis i vegen compensats els esforços”.

En referència al "caos" que en la seua 
opinió s'ha pogut produir durant uns 
mesos per aquestes obres, “valorem 
les queixes com a raonables i com-
prensibles”, i ha demanat “disculpes” 
i alhora “comprensió” davant les mo-
lèsties ocasionades “inherents i inelu-
dibles a les obres que afecten les vies 
de comunicació de la ciutat”.

“Estem convençuts que aquesta obra 
contribuirà a millorar la ciutat i a reva-
loritzar aquesta zona que ja concentra 
importants dotacions i equipaments, 
que ha transformat per complet el 
carrer i millorarà substancialment la 
qualitat de vida dels veïns i les veïnes”, 
ha assegurat l'edil.

CARACTERÍSTIQUES
Per a resoldre les deficiències detecta-
des en matèria de mobilitat i accessibi-
litat, segons ha assenyalat Aparisi, s'ha 
modificat la distribució dels usos del 
vial, “donant-li més protagonisme al vi-
anant amb l'ampliació de l'ample de les 
voreres i de les zones per als vianants”.

A través d’una plataforma única d'ús 
mixt, la vorera i la calçada estan al ma-
teix nivell, té prioritat el trànsit per als 
vianants i queda perfectament dife-

renciada en el paviment la zona prefe-
rent per a vianants, per la qual discorre 
l'itinerari accessible per a les persones, 
així com la senyalització vertical d'avís 
de vianants.

Per a diferenciar la zona de vehicles i 
vianants s'ha utilitzat dos tipus dife-
rents de paviment separats per una 
peça de rigola de 20 cm d'amplària. El 
paviment utilitzat per a la calçada és 
asfalt i l'utilitzat per a la zona per als 
vianants és formigó imprès, amb una 
textura diferent a l'asfalt.

A més, s'han pintat en el sòl línies blan-
ques per a facilitar l'aparcament i amb 
espai suficient per a deixar pas a les 
persones. No obstant això, ha assegu-
rat Aparisi, en funció de com evolucione, 
una vegada estiga recepcionada al cent 
per cent l'obra es podria modificar, sem-
pre tenint en compte que la voluntat és 
millorar i mantindre l’aparcament”.

Quant a la senyalització vertical, s'han 
instal·lat senyals d'avís de plataforma 
única d'ús mixt i es limita la velocitat a 
20 km/h. Respecte a la renovació de la 
xarxa de sanejament que era unitària, 
s'han reemplaçat els col·lectors i con-
nexions, s'han renovat les connexions 
domiciliàries i al llarg de tot el carrer 
s'han anul·lat els embornals, que han 
estat substituïts per nous desaigües 
sifònics que s'han instal·lat en l'eix cen-
tral del vial.

A més, s'ha creat una zona de des-
cans a l'altura del número 52 del carrer 
València, composta per un banc amb 
estructura, superfície i suport d'acer, 
una paperera i dos escocells amb Ficus 
nitida amb tutor de fusta per a susten-
tació dels arbres.

Finalment, Vicent Aparisi ha manifestat 
que aquesta actuació s'emmarca en 
el pla local de renovació contínua en la 
xarxa de vials municipals i dels serveis 
urbans situats en el nucli urbà de la po-
blació, que “requereixen un tractament 
continuat o almenys periòdic”.

OBRES
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Ajudes per a la pintura i rehabilitació de 
façanes catalogades

El termini de presentació de sol·licituds finalitza l'1 d'octubre de 2022
Cada sol·licitud podrà ser subvencionada fins al 75% del pressupost protegible, amb el límit 

màxim de 10.000 euros, el doble que l'any passat

L'Ajuntament ha convocat novament, 
en règim de concurrència compe-
titiva, les ajudes per a la pintura i 

rehabilitació de façanes catalogades en 
qualsevol emplaçament dins del terme 
municipal, segons ha assenyalat el regi-
dor delegat d'Urbanisme, Bruno Arnandis.

El propòsit, ha destacat, és col·laborar 
a “consolidar o retornar a la façana de 
l'edifici l’estat físic correcte dels ele-
ments constructius, amb l'objectiu de 
fomentar i posar en valor el patrimoni 
arquitectònic local”.

Per a la qual cosa el consistori destina 
enguany un pressupost que ascendeix 
a 25.000 euros, i que podria ser ampli-
at en funció de la demanda. Únicament 
s'admetrà una sol·licitud de subvenció 
per immoble cadastral que podrà ser 
subvencionada fins al 75% del pressu-
post protegible, amb el límit màxim de 
10.000 euros, el doble que l'any passat.

Segons estableixen les bases que regu-
len la concessió de subvencions, les aju-
des contemplades tindran la naturalesa 
jurídica de subvencions públiques i en 
podran ser beneficiaris els propietaris i 
les comunitats de propietaris d'immo-
bles amb façanes catalogades.

Per a concórrer a les ajudes, els immo-
bles hauran d'haver registrat l'informe 
d'avaluació de l'edifici (IEE) en l'admi-
nistració autonòmica, segons el model 
establert per la Conselleria d'Habitatge 
i Arquitectura Bioclimàtica. Així mateix, 

el certificat d'eficiència energètica inclòs 
en el IEE per a la validació i obtenció de 
l'etiqueta energètica haurà d'estar regis-
trat en la pàgina de l'IVACE ( HYPERLINK 
"http://www.ivace.es/"www.ivace.es).

No obstant això, només podran re-
alitzar-se les obres expressament 
autoritzades per llicència d'obres mu-
nicipal, i no podran obtindre subven-
ció les façanes dels edificis en què el 
tècnic redactor del IEE haja advertit, 
en l'acta corresponent, l'estat de "risc 
imminent" mentre no es justifique l'es-
mena d'aquesta circumstància.

Seran subvencionables les obres de 
façanes catalogades que s'ajusten a 
les característiques i determinacions 
tècniques descrites en les bases res-
pecte a la reparació de revestiment de 
paraments i pintura, i de rehabilitació, la 
finalitat de la qual siga consolidar o re-

tornar a la façana de l'edifici el correcte 
estat físic dels seus elements construc-
tius i, en general, de la seua seguretat, 
salubritat i adornament, sense preten-
dre alterar-ne la configuració exterior.

Treballs que comprenen, a més del re-
vestiment de paraments i pintura, la 
reparació o substitució de fusteria i ser-
ralleria, i la reposició d'elements parcial-
ment desapareguts, les característiques 
exactes dels quals puguen ser fixades 
a partir del mateix edifici per repetició 
d'elements de balcons, elements orna-
mentals, etc., o per reposició en continu-
ïtat de cornises, impostes, balustrades, o 
per altres motius, entre d’altres.

El termini de presentació de sol·licituds 
és des del 6 de maig fins a l'1 d'octubre 
de 2022, i podrà ser presencial, amb la 
sol·licitud de cita prèvia, o telemàtica, 
utilitzant el tràmit Instància General 
<http://burriana.sedelectronica.es/
info.0> adjuntant el model normalit-
zat de sol·licitud que es pot obtindre en 
l'apartat de la seu electrònica de la pà-
gina web municipal <https://burriana.
sedelectronica.es/board/>.

Les persones interessades poden dis-
posar de més informació consultant 
les bases en <www.burriana.es>, o po-
den adreçar-se als Serveis Tècnics mu-
nicipals de l'Ajuntament de Borriana. 

FAÇANES CATALOGADES



El Clot de la Mare de Déu aconsegueix renovar 
la distinció de qualitat de Sender Blau

El Paratge Natural Municipal de l’Estany de la Vila o Clot 
de la Mare de Déu de Borriana ha aconseguit la distin-
ció de qualitat de Sender Blau, el guardó que l'Associa-

ció d'Educació Ambiental i del Consumidor (Adeac) atorga a 
recorreguts i elements paisatgístics que contribueixen a l'ús 
sostenible del litoral.

Aquest guardó lligat a la proximitat de les platges, reconeix 
la recuperació i posada en valor de senders i itineraris de tot 
el territori estatal. Promou el desenvolupament sostenible 
de les zones litorals, la preservació de les condicions ambi-
entals, la seguretat i facilitat d'ús per als visitants i valora la 
gestió integrada i coherent dels valors naturals, històrics, 
culturals i etnogràfics; amb la finalitat de crear una xarxa de 
senders litorals educatius.

L'alcaldessa Maria Josep Safont ha felicitat la regidora de 
Turisme, Sara Molina, i el regidor de Medi Ambient, Bruno 
Arnandis, així com al funcionari municipal Andrés López, per-
què tots ells “han fet un extraordinari treball i han contribuït 
a recuperar i posar en valor el Clot i les platges, la qual cosa 
ens ha permès renovar les dos Banderes Blaves i obtindre 
també la distinció de Sender Blau per al Clot de la Mare de 
Déu, que inclou el Clot en la llista a nivell europeu”.

El dijous 26 de maig, Sara Molina  va arreplegar el reconei-
xement a Madrid que certifica el Clot com a Sender Blau, 
atorgat també per la seua proximitat i accés a les platges 
de Bandera Blava com les del conjunt Malva-rosa i Grau, i 
la de l’Arenal. Per a Molina és un reconeixement a “la gestió 
mediambiental realitzada per l'Ajuntament en el paratge i 
l’esforç permanent de reforçar aquest treball per a consci-
enciar els ciutadans i usuaris perquè eviten qualsevol acció 
que perjudique o puga alterar el paratge”.

UNA SENDA DE LES MÉS BONIQUES I TRANSITADES
La regidora de Turisme ha destacat que aquesta és una de 
les sendes “més boniques i transitades de la província, i unit 

a la gestió mediambiental del Paratge Natural del govern 
municipal, no és d'estranyar que reba el guardó”. Amb una 
superfície de 17,84 hectàrees i situat en el litoral pròxim a 
les platges, constitueix un dels espais més representatius de 
la ciutat, al qual acudeixen els seus ciutadans per a estar en 
contacte amb la naturalesa i per a la pràctica esportiva, i és 
un lloc de visita obligat per a turistes.

El Paratge Natural Municipal Clot de la Mare de Déu o Estany 
de la Vila s'origina per fonts existents en l'últim tram del Riu 
Sec o Anna, que passa per la ciutat. És un exemple represen-
tatiu del bosc de ribera, en què l'om és l'arbre predominant. 
Al qual l’acompanyen àlbers, xops, lledoners i salzes, en els 
marges més exteriors del llit i canyisos i joncs en contacte 
amb l'aigua, que juntament amb una abundant vegetació 
arbustiva, herbàcia i aquàtica, conformen un ecosistema 
complex i ric en fràgil equilibri. En la gola, zona de la desem-
bocadura del Clot, la vegetació es fa més halòfila (salina), i 
apareix el tamarix.

Quant a la fauna destaca la presència d'aus aquàtiques com 
el cabussó orellut, el bitó comú, el territ i la garsa blanca, 
entre d’altres, mentre que del grup dels rèptils es pot citar 
la colobra d'aigua, la colobra bastarda i la tortuga d'estany. 
Tot això ha originat que aquest magnífic enclavament es tro-
be inclòs en el catàleg de Zones Humides de la Comunitat 
Valenciana i va ser declarat Paratge Natural Municipal pel 
Consell al febrer de 2002. 

MEDI AMBIENT
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El festival de dansa de Borriana s'acomiada 
amb l'anunci d'una segona edició

Els tres espectacles de la vesprada amb les companyies La Clandestina, Takiri Art 
Company i Samuel i Lorena, han sigut els protagonistes i han aconseguit atraure els 

assistents
Granel s'ha mostrat satisfet per la resposta del públic i ha anunciat una segona edició amb 

la col·laboració del Centre de les Arts Martí de Viciana

Borriana va tancar la vesprada 
del 21 de maig el nou festival de 
dansa “Dansa O” de Borriana. 

Cinc companyies han passat durant els 
dos dies que ha durat l'activitat amb la 
plaça Major com a escenari principal, 
i amb l'objectiu complit d'haver donat 
a conèixer la dansa pels carrers de la 
ciutat.

L'edil de Cultura, Vicent Granel, s'ha 
mostrat satisfet per la resposta del 
públic, de l'alumnat de dansa del Cen-
tre de les Arts i també d'altres escoles i 
conservatoris, i “això vol dir que la dan-
sa té futur, que la dansa importa i que 
s'ha de donar suport a la dansa amb 
espectacles o festivals com el que aca-
bem d’organitzar, que és una primera 
pedra de moltes que hem de posar”, ha 
afirmat.

El públic ha descobert la dansa al car-
rer, però també hi ha hagut temps per a 
la formació. I és que abans que comen-
çara el festival, el Centre dels Arts Mar-
tí de Viciana ha acollit un taller a què 
han assistit els alumnes de Grau Mitjà 
del Conservatori de Dansa de Castelló, 
en el qual hi ha hagut una gran parti-
cipació.

La Regidoria de Cultura i el Centre de 
les Arts ja pensen en una segona edició 
després de la resposta positiva del pú-
blic. Granel ha volgut agrair als profes-
sors del CMA, Jose i Antonio, “la seua 
implicació en un projecte que sense ells 
no haguera pogut realitzar-se”. I és per 
això que ja han anunciat una segona 
edició del festival que tornarà l'any que 
ve als carrers de Borriana.

Dissabte va arrancar la primera edició 
del festival Dansa O, amb cinc compa-
nyies arribades de tot el territori es-
panyol que van posar el color als dos 

dies d'activitats. La companyia Marea 
Danza va ser l'encarregada d'obrir el 
festival ocupant tota la plaça Major de 
Borriana, deixant a un costat l'escenari 
habitual per a crear-ne un en el sòl de 
la plaça de forma circular.

Amb l'espectacle Rueda, Marea Danza 
va presentar una obra que fa una revi-
sió de la dansa popular valenciana des 
d'un punt de vista contemporani. A 
partir de cinc ballarines dansant i, com 
si foren cinc peces de fang, participen 
en el ritu artesanal de girar el cos per a 
ser energia, potència i emoció. El públic 
va contemplar l'espectacle a partir de 
l'escenari en rogle creat per a l'ocasió.

Cal recordar que Marea Danza va arri-
bar a Borriana amb la seua recent no-
minació als premis estatals de les arts 
escèniques, coneguts com a Premis 
Max, juntament amb el guardó de mi-
llor espectacle de carrer en els premis 
AAEE IVC 2021 de Rueda.

Després va ser el torn d'Iván Amaya, 
amb l'obra Estany i amb el flamenc com 
a protagonista. Un gran tancament 
per al primer dia de festival amb una 
dansa contemporània inspirada en les 
quasi extintes cantiñas de la Rosa. Des 
de l'escenari situat a la plaça Major, 

Amaya va realitzar una peça mal·leable 
i plena de plasticitat.

Diumenge es va tancar el festival, al 
matí va ser el moment de la participa-
ció i gaudir en família de la dansa, amb 
el taller participatiu impartit per Alicia 
Herrero de l'Institut de Dansa Educo-
creativa i Social a les aules del Centre 
de les Arts Martí de Viciana.

L'activitat es va traslladar a la vespra-
da en la plaça Major, amb l'actuació de 
la companyia La Clandestina, i el seu 
espectacle Yanagi, una peça de dansa 
contemporània de format curt amb 
estil oriental. A continuació, va ocu-
par l'escenari la Takiri Art Company 
amb Human sota la direcció de Rafael 
Perets.

Una proposta contemporània amb un 
nombrós cos de ball mostrat un cant 
en la lluita per la humanitat, com a 
concepte i com a espècie, un crit cap 
al retrobament i la germanor. Un gran 
espectacle que va atraure molts assis-
tents a la plaça.

I com a colofó va ser el torn de Samuel i 
Lorena, encarregats de tancar el festi-
val amb el seu espectacle Eter.nido, en 
el qual van mostrar una conversa entre 
dos individus a través del moviment. 

CULTURA



L'Ajuntament trau a licitació per prop d’1 
milió d'euros les obres de rehabilitació de 

la Casa de la Cultura de Borriana
Es tracta d'una actuació cofinançada al 50 per cent pel Fons Europeu de Desenvolupament 

Regional (Feder) en el marc del Programa operatiu de creixement sostenible 2014-2020

L'Ajuntament de Borriana ha apro-
vat el Decret d’Alcaldia pel qual 
s’inicia el procediment obert de 

contractació i adjudicació de les obres 
de rehabilitació de la Casa de la Cultura 
la Mercè, amb un pressupost base de 
licitació de 928.808 euros. Una actu-
ació emmarcada en l'estratègia Edusi, 
cofinançada al 50 per cent pel Fons Eu-
ropeu de Desenvolupament Regional 
(Feder) en el marc del Programa ope-
ratiu de creixement sostenible.

El regidor de Cultura, Vicent Granel, ha 
explicat que aquesta mateixa setmana 
eixirà la licitació publicada en les plata-
formes públiques de contractació, en 
el perfil del contractant, amb els plecs 
de les clàusules administratives i tèc-
niques que han de regir el contracte i a 
partir d’aleshores hi haurà un termini 
de 26 dies naturals per a presentar les 
ofertes.

Les obres es preveu que arranquen 
durant els mesos d'estiu i disposaran 
d’un termini total d'execució de dotze 
mesos. Amb la publicació de la licitació 
de les obres, el calendari pressuposa 
que durant el mes de juny s'hauran 

adjudicat els treballs i podran iniciar-se 
les obres al mes següent.

Granel ha detallat que la licitació de les 
obres és el “tret d'eixida en el projec-
te de rehabilitació més important, ja 
que comporta la restauració de l'edifici 
cultural més significatiu de la nostra 
ciutat”.

La rehabilitació de l'emblemàtic edifici, 
ha indicat Granel, suposa una “inter-
venció fonamental per a resoldre els 
problemes de filtracions i humitats 
que afecten tant l'exterior de la infra-
estructura com a les dependències 
dels serveis municipals, situades en 
les instal·lacions”, i constitueix una in-
versió que serà “clau” perquè la Casa 
de la Cultura “puga estar en condicions 
idònies per a l’ús”.

La iniciativa implica la rehabilitació 
de totes les façanes de la Casa de la 
Cultura i de la zona posterior, que se li 
posarà sostre per a guanyar espai en 
l'arxiu i en la zona de restauració del 
museu arqueològic i del jardí arqueo-
lògic, i la reforma de la Biblioteca i de 
les filtracions i humitats de l'immoble.

A més, les obres també suposaran la 
millora energètica de tot l'edifici, que 
vorà renovats tots els sistemes de 
refrigeració que es troben en les dife-
rents estances de l'edifici, per la qual 
cosa el plec comptabilitzarà les millo-
res en aquest aspecte en les propostes 
que es presenten. Il·luminació i siste-
mes d'eficiència energètica seran ava-
luats dins del mateix projecte, ja que, 
d'una banda, estarà l'obra de reforma 
i, d'una altra banda, la millora en efici-
ència energètica de tot l'edifici.

Sobre aquest tema, el responsable de 
Cultura ha manifestat que des del go-
vern municipal “hem sabut aprofitar 
els fons europeus i l'estratègia Edusi 
per a rehabilitar el nostre patrimoni 
i enaltir-lo, tant per als veïns i veïnes 
de la ciutat com, també, per a posar 
en valor el nostre patrimoni històric i 
turístic, un motor econòmic important 
que no hem de deixar de banda”.

L'edil ha subratllat que els treballs de 
rehabilitació es convertiran en “una de 
les obres més transcendentals en rela-
ció al patrimoni del municipi”, i ha incidit 
en el fet que l'immoble “no és només 
dels més utilitzats, sinó que, a més, és 
el de major antiguitat”.

També ha recordat que es tracta d'un 
edifici que al llarg de la seua existència 
“ha passat per molts usos i ara, amb 
el cultural, ha de comptar amb una re-
habilitació necessària perquè continue 
sent d'utilitat per a tota la ciutat”.

La Casa de la Cultura la Mercè va ser 
inaugurada l'abril del 1991, després 
d'un extraordinari projecte de reha-
bilitació, però tal com ha assenyalat 
el regidor de Cultura i Patrimoni, des 
d’aleshores l'edifici “no ha comptat 
amb cap intervenció important per a 
solucionar els problemes de les instal-
lacions”. 

CULTURA

20 | 21



Sisena edició del ‘Maig di Gras’ 2022 al 
Port de Borriana amb la mirada en el 
drama migratori de la Mediterrània

La sisena edició del festival Maig 
de Gras, que es va celebrar el 27, 
28 i 29 de maig, va tindre un èxit 

de participació tot i que es va traslladar 
al Port de Borriana per a recuperar els 
carrers i donar visibilitat al treball de 
les entitats de rescat civil humanitari.

El festival Maig di Gras va nàixer al 
maig de 2016, fruit de la col·laboració 
de l'associació cultural Soul Explosion 
i la Regidoria de Cultura de l'Ajunta-
ment de Borriana. En aquest període 
ha aconseguit convertir-se en tot un 
referent estatal en propostes de cul-
tura de Nova Orleans i un exemple de 
microfestival emergent, com testifi-
quen diversos mitjans especialitzats.

Després d'una edició suspesa per la 
pandèmia i l'última en 2021, que va 
haver de realitzar-se íntegrament a 
l’interior del teatre Payà pel mateix 
motiu, els membres de l'associació 
dinamitzadora van preparar una cita 
molt especial amb la vista posada en 
la Mediterrània.

Sobre aquest tema, l’associació or-
ganitzadora recorda que des de 2015 
acudeixen al Port de Borriana embar-
cacions de la Flota de Rescat Civil Hu-
manitari per a realitzar reparacions, 
proveïment i posada a punt. Aquest 
fenomen s'ha incrementat a poc a poc 
i actualment nou embarcacions tenen 
com a base operativa el port borrianenc.

El suport espontani de la societat civil 
de Borriana i de les comarques caste-
llonenques va cristal·litzar en la fun-
dació de l'Aurora Grup de Suport, una 
entitat sense ànim de lucre que coo-
pera en diversos àmbits amb més de 
quinze ONG en tot Europa. Entre elles 
destaquen la catalana Open Arms o la 
basca Salvament Marítim Humanitari, 
així com entitats alemanyes, italianes 
i franceses.

L'organització del festival ha manifes-
tat que en l'apartat cultural, aquesta 

nova cita té la vocació de “celebrar 
la vida al carrer de manera itinerant, 
conscient, gratuïta i inclusiva”. Sens 
dubte, el protagonisme “ha tornat 
a ser de les Brass Bands, bandes de 
carrer a l'estil Nova Orleans, acom-
panyades de les acolorides Second 
Lines, cercaviles en què els partici-
pants ballen i gaudeixen de la música 
amb cridaners paraigües i collarets: 
la clara senya d'identitat del festival”, 
han assenyalat.

En la coctelera d'ingredients de Maig di 
Gras s'afig una de les claus de la cul-
tura jamaicana, el Sound System. En 
aquesta edició es va instal·lar un equi-
pament emulant el so i la naturalesa 
dels originaris, i pel festival van passar 
un gran nombre d'artistes i selectors 
amb diverses propostes musicals.

La proposta global de Maig di Gras es 
va completar amb exposicions, pre-

sentacions de llibres, xarrades, murals, 
activitats formatives i la instal·lació 
d'una fira solidària amb diversos actors 
relacionats amb la cultura i les organit-
zacions solidàries. 

Cal destacar que l'Associació Soul Ex-
plosion va renunciar a la instal·lació de 
servei de bar amb l'objectiu que els 
visitants i participants de Maig di Gras 
realitzaren les seues consumicions i 
compres en el comerç local i l’hosta-
leria de la zona, amb la finalitat de fer 
costat a l'economia de proximitat.

Per a l'organització, el Maig di Gras ha 
torna aquest 2022 “amb la intenció 
clara de posicionar-se com un festival 
d'accés lliure i gratuït, una proposta 
d'oci conscient, segur i responsable. 
Una proposta viva que s'adapta i mo-
dela atenent els canvis i les realitats 
del seu entorn. Una cita per a celebrar 
la vida i el poder del poble”. 

MAIG DI GRAS



Borriana (1979-2023)
Capítol 6

JOAN MOLÉS

LEGISLATURA 1991-1995
A) GOVERN EN MINORIA DEL PSOE, AMB EL SUPORT 
D’UV
1. Juan Sanchordi Pitarch (PSPV-PSOE) . . . . . . . . . . . Alcalde
2.  Josep Palomero Almela (PSPV-PSOE) . . . . . . . . Portaveu/ 

Educació/ Cultura
3. Juan Ferrandis Vicent (PSPV-PSOE)  . Obres/ Urbanisme
4.  Juan Llop Simarro (PSPV-PSOE) . . . . . . Agricultura/ Medi 

Ambient/ Cementeri
5.  Juan Molés Guinot (PSPV-PSOE) Esports/ Joventut/ In-

formació
6.  Silvia Ruiz Lleó (PSPV-PSOE) . . . . . . . S. Socials/ 3ª Edat/ 

Planificació Familiar
7.  José I. Monferrer Daudí (PSPV-PSOE) Personal/ Policia/ 

Protecció Civil
8.  Salvador Molina Giménez (PSPV-PSOE) Falles/ Hisenda/ 

Turisme

1.  M. Ángeles Vicent Saera (UV) . . . . . . . .Portaveu/ Sanitat/ 
Comerç/ Consum

2. José R. Capella Claramonte (UV) Festes

1. Javier Perelló Oliver (PP) . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Portaveu
2. Carlos Montalbán Comas (PP)
3. M. Ángeles González Morcillo (PP)
4. Alfonso Monferrer Agut (PP)
5. Francisco J, Lloret Ferrada (PP)
6. Juan Tarancón Fandos (PP)

1. Joan M. Traver Cabedo (UPV-Bloc) . . . . . . . . . . . . Portaveu
2. Joan J, Sabater Chabrera (UPV-Bloc)
3. Vicent Carda Isach (UPV-Bloc)
4. Silvia Marqués Domingo (UPV-Bloc)
5. Ramón J. Blasco Chiva (UPV-Bloc)

B) INCIDÈNCIES
-Director BIM, Juan Molés.

C) INVERSIONS MÉS IMPORTANTS
- Col·legi Penyagolosa (Generalitat)

- Campionat d´Espanya de Ciclocros en l´Arenal

- Escola de la Mar (Generalitat)

- Remodelació de la Llar Fallera

- Camins de la Pedrera i Melero

- Museu de la Taronja

- Rehabilitació quiosc del Camí d’Onda

Museu de la Taronja / Escola de la Mar

AJUNTAMENTS DEMOCRÀTICS
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Acabamos de aprobar la Cuenta Gene-
ral 2021 que contiene datos que indi-
can el buen rumbo que hemos llevado 
en la gestión política municipal. Resul-
tados positivos como así lo demues-
tran indicadores como la inversión o 
deuda por habitante. Si contrastamos, 
el PP realizó 4.158.000€ de inversión 
real en sus últimos 4 años de gobierno, 
frente a los 12.473.000€ de estos 4 
últimos ejercicios con la alcaldesa Ma-
ria Josep Safont al frente del gobierno 
municipal. Con ella, hemos trabajado 
mucho para conseguir la máxima fi-
nanciación de otras administraciones, 
para dar un impulso a nuestra ciudad. 
Con financiación externa y reinvirtien-
do los remanentes de cada año, obte-
nemos unos resultados visibles para 
la ciudadanía, inversiones que hacen 
de Borriana una ciudad más sosteni-
ble, más digitalizada, una ciudad que 
apuesta por las energías renovables, 
que se preocupa por el Patrimonio 
Municipal, por mantener los espacios 
públicos, viales y zonas verdes y una 
ciudad que invierte en regenerar física, 
económica y socialmente los barrios 
más abandonados de nuestra ciudad.
Pero no todo el trabajo se centra en las 
inversiones. También se trabaja para 
promover actividades abiertas al con-
junto de la sociedad. Políticas de enve-
jecimiento activo: actividades físicas, 
clases y concursos de baile con el fin de 
mejorar la calidad de vida a medida que 
envejecemos. Políticas medioambien-
tales, no solo incrementando inversio-
nes y actividades escolares, sino tam-
bién aprobando incentivos fiscales para 
fomentar el uso de energías renovables.
En cuanto al comercio local, en los 
momentos duros de pandemia nos 
hemos volcado con ayudas directas, 
impulsando todo tipo de activida-
des y campañas de promoción. Solo 
en un ejercicio, hemos destinado 
1.788.000€, frente a los 37.000€ que 
destinó el gobierno conservador para 
paliar los efectos en la anterior crisis 
económica.
Así, continuaremos trabajando en el 
mismo sentido, por convicción y por-
que vamos por el buen camino. Porque 
estamos orgullosos de Borriana, de su 
historia, sus costumbres, su patrimo-
nio... y, sobre todo, porque creemos en 
el futuro de nuestro pueblo.

Sant Gregori
Cada día ponemos todo nuestro em-
peño en la mejora del futuro de la ciu-
dad, con ilusión y esfuerzo, a pesar de 
los impedimentos de quien se opone al 
progreso de todo un pueblo. Prueba de 
ello son las decisiones políticas que es-
tamos tomando en el PAI Sant Gregori, 
siguiendo escrupulosamente todos los 
pasos que marca la legislación, avala-
das siempre por informes técnicos y ju-
rídicos, y priorizando el interés general 
de la ciudadanía de Borriana, y también 
de los propietarios de la zona. Desde 
que se retomó el PAI, se está intentan-
do paralizar el proyecto, denunciando a 
quien toma las decisiones, solicitando 
la paralización del cobro de las cuotas 
e interponiendo querellas penales por 
prevaricación administrativa. Hace 3 
años, en plena campaña de las elecci-
ones municipales, se querellaron contra 
todos los concejales del Equipo de Gobi-
erno al objeto de acabar con el gobierno 
progresista, no se consiguió, ni tampoco 
sus pretensiones ya que fue archivada, 
tanto la querella como el recurso poste-
rior porque, según la sentencia, no se 
había tomado ninguna decisión arbitra-
ria ni al margen del ordenamiento jurídi-
co. Además de eso, todas las sentencias 
han sido favorables al criterio adoptado 
por el Equipo de Gobierno.
También se nos ha acusado de falta de 
transparencia sin fundamento, puesto 
que en la actualidad los expedientes de 
Sant Gregori están abiertos 24h del día 
a disposición de todos los concejales, 
incluida la oposición, de los propietari-
os del PAI y del juzgado. Nunca antes 
había habido tanta transparencia como 
desde que gobernamos los socialistas.

La realidad es que, por un lado, hay 
propietarios que tienen muchas ganas 
de ver realizado el PAI, porque saben 
que será muy bueno para el desarrollo 
económico, turístico y social de Borria-
na. Pero hay otras personas que están 
utilizando todos los recursos posibles 
para destruir el proyecto, haciendo 
creer lo que nunca ha existido. Per-
sonas que han intentado hacerse con 
las riendas del negocio y, como no ha 
resultado, prefieren que no lo lleve a 
cabo nadie. Por nuestra parte, vamos a 
seguir trabajando y tomando decisio-
nes fundamentadas en informes favo-
rables válidos, pensando siempre en el 
futuro y en el beneficio para Borriana.
A Salvador, in Memoriam
Finalmente, unas pocas líneas para re-
cordar a un gran compañero, Salvador 
Molina, que nos ha dejado reciente-
mente. Los que hemos trabajado con 
él, en el Ayuntamiento y en el partido, 
sabemos de su defensa de las ideas 
socialistas de respeto y justicia, habi-
endo cumplido su cometido con senci-
llez, honradez y mucha dedicación.
En estos momentos en los que el am-
biente en la política está tan crispa-
do por quienes piensan que creando 
sospechas o insinuando delitos van 
a ganar votos, es necesario creer que 
la buena política existe y los políticos 
honrados, trabajadores y con valores, a 
los que solo les mueve mejorar la cali-
dad de vida y bienestar de la ciudadanía 
y el entorno en el que viven somos la 
mayoría. Salvador Molina fue un buen 
ejemplo, Requiescat in pace.

POR EL BUEN CAMINO

Contáctanos,
psoe@burriana.es

opinió



Informa’t i contacta a:
borriana.compromis.net

borriana@compromis.net

Amb el final del mes de maig arribem 
a juny i les portes de l’estiu i les vacan-
ces. Una època que ens mou moltes 
contradiccions: d’una banda ens en-
canta l’activitat relaxada i l’augment 
de les trobades i el temps d’oci i d’altra 
banda resulta angoixant la calor, les te-
mudes plagues de mosquits i pandero-
les i a més a més, per a moltes famílies 
s’inicia un període complicat per tal de 
conciliar les vacances escolars amb els 
horaris laborals. 

A Compromís ens pilla l’arriba d’eixe 
moment amb la feina feta i això su-
ma’t al nostre caràcter dialogant, tre-
ballador i del icònic somriure, fa que el 
balanç siga al remat, positiu. Pel que fa 
a la conciliació, hem aconseguit treba-
llant de forma conjunta Ajuntament, la 
Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclu-
sives i el Ministeri d’Igualtat que arri-
ben a Borriana 172.000€ per destinar 
al foment de polítiques de conciliació 
i corresponsabilitat: Pla Corresponsa-
bles. Gràcies a aquest Pla, hem pogut 
ampliar monitoratge i horaris de l’Es-
cola d’Estiu Municipal de Serveis Soci-
als, l’Escola d’Estiu Artística del Centre 
Municipal de les Arts Rafael Martí de 
Viciana, Jornades i Campus d’Hàbits 
Saludables del Servei Municipal d’Es-
ports així com activitats de joventut. 
A més a més, hem pogut portar en-
davant un diagnòstic de la situació del 
nostre municipi per tal de detectar les 
necessitats per a conciliar millor de les 
families borrianenques. Tot un treball 
que ja es contemplava en el Pla d’Igual-
tat Municipal i que ha estat coordinat 
per la Unitat d’Igualtat que dirigeix la 
nostra companya Maria Romero i que 
a bon segur es queda curt per a un pro-

blema social amb tantes implicacions. 

Per a poder tenir vacances laborals, 
primer hem de tenir treball i en això 
estem treballant inesgotablement des 
que en 2015 arribàrem al govern. Tot i 
que la situació resulta tan complexa a 
nivell internacional, qüestió que afecta 
enormement a l’ocupació, continuem 
tenint un atur inferior al que ens va-
rem trobar al govern autonòmic quan 
el nostre company Rafa Climent fou 
escollit Conseller d’Economia Sosteni-
ble, Sector Productius, Comerç i Treball. 
Un atur que en aquell moment, segons 
fonts del Ministeri, marcava 481.623 
persones i que a hores d’ara s’ha reduït 
un 26’8% aconseguint un record histò-
ric d’afiliació a la seguretat social de 
2milions de persones, un 23% més des 
que governem. Resultats que marquen 
un canvi de tendència gràcies a les in-
versions que des del departament 
autonòmic es van fent tant al sector 
artesà com al sector industrial a través 
d’ajudes directes o bé amb la millora 
dels espais industrials. Gràcies a eixes 
aportacions, gestionades per l’IVACE, a 
Borriana hem vist com s’han pogut fer 
més competitius els polígons del Camí 
Fondo, el de Carabona i recentment el 
de la Carretera de Nules. Polígons que 
a més han millorat en seguretat coor-
dinant el treball de la policia local amb 
els serveis tècnics municipals per tal 
de dotar-los de videovigilància. Vora 
700.000€ destinats a tindre espais 
que ens facen ser més competitius i a 
la vegada puguen atraure noves opor-
tunitats de negoci al nostre municipi. 

A més a més, són constants els pro-
grames d’ocupació i també els que 

combinen l’ocupació amb la formació i 
que arriben a través de Labora, dirigida 
pel nostre company Enric Nomdedéu. 
Programes que han anat adaptant-se 
als temps i que s’han implementat grà-
cies a les aportacions conjuntes entre 
l’Ajuntament i Labora. Una gestió con-
junta que amb una inversió de més de 
6 milions d’euros des que arribarem en 
2015 als governs va donant els seus 
fruits. 

No obstant amb això no hi ha prou i és 
que l’ocupació ha de treballar-se tam-
bé a nivell local de forma coordinada 
per això es destinen esforços a que la 
Xarxa d’Ocupació i Formació del nos-
tre municipi que va iniciar-se en 2018 
continue endavant de forma eficient. 
Una xarxa de treball i coordinació en la 
que coincideixen Labora, la Cambra de 
Comerç, el Centre d’Empreses Innova-
dores de Castelló, el nostre AEDL, els 
tallers d’ocupació, Serveis Socials, els 
centres amb formació no obligatoria de 
la nostra ciutat així com entitats socials 
que treballen l’ocupació i la formació 
localment. 

És necessari oferir també espais de 
trobada, motivació i inclús ofertes di-
rectes. Així el fòrum d’ocupació Som 
Talent, que es va crear en 2018, ha 
vist recentment la llum per primera 
volta després d’encetar aquest nou 
mandat al govern de la nostra ciutat. 
Un esdeveniment que ja teniem ganes 
que poguera produir-se pel que supo-
sa d’incentiu motivacional però sobre-
tot pel que suposa a nivell laboral a la 
nostra ciutat. Quasi 1000 entrevistes 
realitzades per a 259 ofertes de treball 
és una xifra positiva per sí sola però a 
més, repercutirà en noves oportunitats 
d’ocupació per a la nostra ciutadania 
que, per damunt de tot, és l’objectiu 
que busquem. La realització d’aquesta 
fira així com tots els programes d’ocu-
pació teniem clar que eren necessaris 
i per això va quedar lligat a l’Acord de 
Govern que fa quasi tres anys vam sig-
nar i que, a bon vent, tot i pandèmia, va 
portantnos a port segur. Hi ha molt per 
fer encara i tenim tot un any per da-
vant, així que tot i que vinguen temps 
de vacances, a Compromís seguirem 
treballant. Entre totes i tots ho farem 
possible. Informa’t i contacta a:
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LA CONFIANZA QUE BURRIANA MERECE
Estamos convencidos de que hay otras 
formas de gobernar frente a políticas 
que niegan la participación y la trans-
parencia. Y estamos preparados para 
ser la alternativa que genere estabili-
dad y devuelva la confianza a nuestros 
vecinos. 
Hoy miles de familias de Burriana 
echan en falta la oportunidad de par-
ticipar en el desarrollo de su ciudad 
porque el PSOE se ha atribuido en ex-
clusiva esta competencia. La etiqueta 
de la participación se exhibe pero no se 
practica. Y creemos que hay otra forma 
de actuar, la que entiende al ciudada-
no como protagonista del devenir de 
su ciudad y fomenta su participación 
activa con voz y con voto. 
De haber puesto en práctica esta 
máxima, los citricultores no se encon-
trarían hoy con el castigo injusto de 
la prohibición impuesta por el PSOE 
a las quemas de restos vegetales en 
el campo. La ley 7/2022 de residuos 
para una economía circular se aprobó 
el 8 de abril sin preguntar previamen-
te a los afectados. Y hoy desde el PP 
tratamos de resolver el problema con 
propuestas en positivo que exijan la 
modificación de la ley y la suspensión 
del punto del articulado en el que el 
PSOE impone el veto. 
Lo hemos reclamado en pleno, consi-
guiendo nuevamente el consenso en 
defensa de nuestros agricultores, y lo 
hemos elevado al Congreso de los Di-
putados para garantizar que la petición 
llega al Gobierno de España que es qui-
en ha creado un problema que ahora 
debe resolver.
Es lo que le hemos pedido a nuestra 
alcaldesa, Mª Josep Safont, que se ha 
empeñado en ir por libre en proyectos 
que deberían sumar y, sin embargo, 
restan. Es el caso del carril bici diseña-
do en la avenida Pedro IV y que ha sido 
objeto de polémica y mofa con un mo-
numental cabreo de los vecinos del 
entorno a los que no se les ha pedido 
opinión. 
Este carril bici está definido en un Plan 
de Movilidad Urbana Sostenible cuya 
adjudicación ha anulado la sección 
quinta de la sala de lo contencioso ad-
ministrativo del Tribunal Superior de 
Justicia de la Comunitat Valenciana. La 
Justicia le ha dicho a la alcaldesa que 

adjudicó el plan a una ingeniería téc-
nica industrial que no es competente 
en materia urbanística. Y por tanto, el 
Plan de Movilidad Urbana, que incluye 
el diseño del carril bici, fue diseñado 
por profesionales que no tienen com-
petencias en materia urbanística. 
El resultado se traduce hoy en males-
tar, quejas y enfado. El de los vecinos 
de Pedro IV y el de los afectados por 
el PAI Sant Gregori, que se han visto 
obligados a recurrir a los tribunales 
para que la alcaldesa tenga a bien es-
cucharles.
Construimos el PAI Golf Sant Grego-
ri con el deseo de crear futuro para 
Burriana, oportunidades, empleo y ri-
queza. Lo promovimos de la mano de 
todos, con el consenso de todos y con 
el deseo de que toda nuestra ciudad se 
beneficiara de un proyecto que levan-
tamos como una oportunidad para la 
ciudad. 
Hoy la alcaldesa y su deseo de bus-
car fuera los avales técnicos que los 
empleados municipales no le otor-
gaban la ha conducido al banquillo de 
los imputados -hoy investigados-. Ha 
convertido aquel proyecto ilusionante 
y de futuro que trabajamos codo con 
codo, con puertas abiertas, participa-
ción y diálogo, en un plan urbanístico 
cargado de opacidad, oscurantismo 
y medias verdades que acusan a Mª 
Josep Safont de un presunto delito de 
prevaricación y falsedad documental.
Hoy el Juzgado de Instrucción número 

4 de Vila-real propone suspender con 
carácter cautelar el cobro de las cuotas 
de urbanización del PAI Golf Sant Gre-
gori de Burriana en defensa de unos 
propietarios que ven vulnerados sus 
derechos. 
Porque cuando la transparencia se pi-
erde y la participación se niega, apare-
ce la desconfianza que tanto daño nos 
hace. Solo el PP es capaz de recuperar 
el Sant Gregori que Burriana respaldó 
de forma mayoritaria. El proyecto ur-
banístico que se abrió a la ciudadanía 
con la información que hoy la alcaldesa 
niega a los afectados. 
Estamos convencidos y preparados 
para ser la alternativa. La que garanti-
ce la confianza en las instituciones 
con políticas abiertas y participativas, 
transparentes. La que sume proyectos 
que conviertan a nuestra ciudad en 
referente y no pierda oportunidades 
como ha ocurrido con el Arenal. Hoy 
seguimos reivindicando que este sue-
lo sea el estímulo que reactive el tejido 
productivo de Burriana y garantice los 
recursos de ocio y deportivos que la 
ciudad reclama. Un proyecto de con-
senso, tejido de la mano de todos, di-
señado por profesionales competen-
tes guiados por un Plan Estratégico de 
Turismo que el PSOE ha arrinconado. El 
futuro ilusionante para recuperar, des-
de la confianza, la Burriana que todos 
queremos.
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LAS CALLES DE BURRIANA

Las calles de Burriana se encuentran 
llenas de agujeros, el asfalto está 
fatal, lo triste es que no es una, son 
muchas, y el presupuesto asignado 
para su reparación muy pequeño 
comparado con el estado del pavi-
mento y a esto hay que añadir que 
los caminos rurales, aún se encuen-
tran en peores condiciones.

El cantidad de dinero designado para 
el asfaltado de calles y caminos, es 
una decisión política, y parece que no 
es la prioridad del equipo de gobier-
no, porque pese a que el año pasado, 
se incrementó el presupuesto para 
ello, sigue siendo escaso, los años 
de dejadez, tanto de nuestras calles 
como de nuestros caminos rurales, 
es tal, que en muchas ocasiones, so-
bre todo cuando llueve.

Es importantes arreglar los caminos 
rurales, porque algunos de los cami-
nos están intransitables, una de las 
quejas de los agricultores son las 
condiciones en que se encuentran 
los caminos, es terrible,miren, Pala-
fanga, Matella, carniser, marchalet, 
todos ellos intransitables y solo hay 
que ir desde la pedrera desde el cami 
les tancaes hasta el restop y parece 
que estés en una montaña rusa de 
los baches que hay, si, esa carretera 
que el señor Arnandis quiere pedir al 
ministerio que haga un acceso a la 
autopista, porque le parece que seria 
bueno para tener un acceso directo 
al puerto, pero no presenta ningún 
proyecto para mejorar el camino de la 
pedrera, y ya no hablamos que pasa-

ría al llegar al puerto, por donde irían 
los camiones.

Pero para sin sentido, solo hay que 
ir a la calle Valencia, que como los 
vecinos se han quejado porque les 
han quitado los aparcamientos, solo 
se les ha ocurrido pintar unas line-
as y ya, que se aparque, pero no hay 
aceras, y la calle está toda al mismo 
nivel, va a ser muy complicado ca-
minar por la calle, y justo una de las 
más transitadas, ya que al final se 
encuentra el centro de salud.

Absurdo, totalmente absurdo, que se 
arregle una calle para hacerla peato-
nal, y ahora se pinten unas lineas y la 
gente tenga que caminar por ahí, al 
mismo tiempo que circulan los vehí-
culos, y aparcan otros sin la protec-
ción de las aceras, en fin que en vez 
de mejorar, vamos para atrás.

Pero el problema del aparcamiento 
es importante en Burriana, y verán, 
todos hablamos de la peatonaliza-
ción del Pla, creo que poca gente 
en Burriana no está de acuerdo que 
sería perfecto poder pasear tranqui-
lamente por el centro de Burriana, 
sin tráfico, y que se pudiese realizar 
los fines de semana diversas activi-
dades, para el disfrute de la ciuda-
danía.

El fin de semana del 8 de mayo, hubo 
carreras ciclistas y era muy agrada-
ble ver el ambiente que había el do-
mingo por la mañana en el centro de 

la ciudad, como disfrutaban nuestros 
pequeños ciclistas.

Si el Pla fuese peatonal, se podrían 
realizar actividades de todo tipo, de 
comercio, gastronómicas, de diver-
sos deportes para nuestros jóvenes, 
etc. ¿A quien no le gusta eso?, pues 
a todos, pero tenemos un problema 
y es el aparcamiento de todos los 
coches que de forma habitual esta-
cionan en el pla, pero ¿donde vamos 
a crear plazas de aparcamiento?, lo 
que no podemos es para solucionar 
un problema crear otro.

Y parece que el problema no tiene fá-
cil solución, pero está claro que hay 
que buscarla y hacer de nuestra ciu-
dad una ciudad mas sostenible.

Y CON EL VERANO YA VIENE EL VE-
RANO, YA LLEGAN LOS MOSQUITOS

Como cada año, se acerca el verano, 
y pienso, ¿nos acribillarán este año 
los mosquitos?, y por desgracia me 
respondo sí, será igual que todos los 
años, buenas palabras y poca muy 
poquita acción, porque los mosquitos 
ya están aquí, ya están picándonos y 
reproduciéndose donde pueden, osea 
donde les dejan, en las acequias, en 
los charcos, en las macetas y en cual-
quier sitio que haya agua estancada.

Este consistorio aprobó una orde-
nanza, a mi modo de entender muy 
poco efectiva, puesto que las san-
ciones eran desorbitadas, y con eso 
parece que esta todo hecho por parte 
del consistorio.

¿que pasa con el agua estancada de 
las acequias?. ¿Y los terrenos propi-
edad del Ayuntamiento? ¿porque no 
se limpian?, ¿quien es el responsa-
ble?, al final el consistorio, porque es 
quien esta obligado a hacer cumplir la 
ordenanza, en fin, es como siempre, 
muchas palabras y muy muy poqui-
tos hechos.
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Desde VOX Burriana no nos cansaremos 
de velar por el sentido común y siempre 
trabajaremos por y para los burrianenses, 
y desde luego, nunca menospreciaremos ni 
faltaremos al respeto a la ciudadanía, algo 
que por desgracia, viene siendo práctica 
habitual para el equipo de gobierno.

EL ARENAL

Por desgracia, un tema ocupa nuestra 
actualidad, es la retirada del Pliego del 
Proyecto del Parque Urbano “El Arenal” 
tras recibir dos denuncias por incumpli-
miento de la Ley de Contratos del Sector 
Público.

El escrito de VOX Burriana presentado por 
registro advirtiendo que se podía estar in-
cumpliendo el art. 40.B de la citada Ley, así 
como la impugnación por parte del Colegio 
de Caminos, Canales y Puertos, han evita-
do un nuevo desastre urbanístico en nues-
tro municipio.

Un anteproyecto plagado de incongruenci-
as no podía acabar bien. 

En marzo 2021 se adjudica “Estudio di-
agnostico con participación ciudadana 
desarrollo Parque Litoral Arenal” a una 
empresa conocida en las plantas altas del 
Ayuntamiento por ser la titular de varios 
proyectos contratados con anterioridad. 
Dicho estudio se establece con un plazo 
máximo de entrega en julio de 2021.

 Rápidamente comienza la demora, deno-
minador común en toda gestión del Gobi-
erno municipal, y en abril de 2022 se entre-
ga un documento que parece el definitivo, 
aunque eso sí, con fecha de noviembre de 
2021.

Parte de este documento, refiere al Proce-
so de Participación Ciudadana, básico para 
el cumplimiento de los requisitos necesa-
rios para la obtención de subvenciones que 
exige Europa para la estrategia DUSI. Pero 
dicho estudio de participación resulta in-
suficiente al tener en cuenta un muestreo 
raquítico de la población que además no se 
ajusta a la realidad y no tener en cuenta a 
los agentes sociales y nada tiene que ver 
con lo exigido.

Por otro lado, deja sin definir un número 
importante de cuestiones urbanísticas y 
de diseño del propio espacio a urbanizar: 
usos concretos, zonificación definida por 
superficies, dimensiones y material de los 
viales, …

Lo que propone VOX es definir un Plan 
Director considerando el Arenal como un 
todo, incluyendo también la Avenida Medi-
terráneo y la terminación del Paseo Maríti-
mo hasta el Grao, tomando como referen-
cia el Plan Estratégico de Turismo.

En resumen, ha habido falta de transpa-
rencia con la oposición y la ciudadanía.

 Se les ha echado el tiempo encima por fal-
ta de trabajo y solo les queda adoptar me-

didas electoralistas de última hora, aunque 
sea a costa de dinamitar el futuro turístico 
de Burriana.

 Se pretende aprobar el proyecto que Bur-
riana espera desde hace más de 50 años 
con oscurantismo y sin consenso con la 
oposición.

 Este proyecto no puede salir adelante sin 
el proceso de participación ciudadana que 
se merece. Sin manipulaciones sectarias.

Ya hemos visto como gestionan los gran-
des e ilusionantes proyectos estrella de 
Burriana, Sant Gregori y El Arenal, impro-
visación, negligencia, sectarismo, incapa-
cidad y desidia.

 Y todo esto a cargo del sufrido contri-
buyente.

 TIC TAC

BONOS COMERCIO

Como venimos denunciando hace meses, 
la segunda campaña de bonos de comer-
cio estuvo plagada de irregularidades e 
incidencias, lo que hemos llevado a Pleno 
municipal en repetidas ocasiones, con el 
fin de evitar nuevos fiascos de este tipo 
para proteger la seguridad y la privacidad 
de todos. Pero esto parece incomodar en 
los despachos del Ayuntamiento, y aque-
llos que prometieron “una gestión más 
transparente que un cristal” no solo no 
han entorpecido continuamente nuestro 
trabajo no facilitando, como tienen obliga-
ción, la mayor parte de la documentación 
requerida, sino que además, han caído en 
la burla y menosprecio, tratando de ocultar 
su ineptitud.

De toda la documentación requerida, tan 
solo se nos ha facilitado el listado de nú-
mero de bonos vendidos en la segunda 
campaña con hora de compra y benefici-
ario. No han tenido a bien hacernos llegar 

ningún documento referente a la factura-
ción, esto es, listado de facturas generadas 
por el canje en el establecimiento, relación 
de dichas facturas abonadas a los estable-
cimientos ( con justificante), relación de nu-
meración de las tarjetas de crédito utilizada 
en su bono correspondiente, y el informe 
de caída del servidor con detalle horario.

En vez de hacer su trabajo, se dedican a 
entorpecer el buen hacer de los que sí que-
remos lo mejor para todos, y no solo para 
unos pocos, como la edil de hacienda, qui-
enen una manifiesta falta de respeto a los 
ciudadanos, manifestó a uno de nuestros 
representantes municipales, que no le ha-
bía prestado atención ni escuchado en su 
intervención, representante que fue ele-
gido por los burrianenses para ser su voz.

El dialogo es la base de la democracia, y si 
la regidora de hacienda no está preparada 
para respetar dicho dialogo, debería dimitir 
a la mayor brevedad.

Por otro lado, en un nuevo ejercicio de falta 
de trasparencia, desde el Magnífico han pa-
ralizado el pago de 6.580€ a Confecomerç, 
empresa gestora de las campaña de bonos, 
la espera de solucionar diversas incidencias 
de la segunda campaña, sin facilitar mayo-
res detalles, aún así han confiado a la mis-
ma empresa 200.000€ para el desarrollo 
de la tercera campaña, surrealismo puro.

Trabajaremos siempre por mejorar el día 
a día de nuestro municipio, cueste lo que 
cueste. Nos llaman pesados, dicen que las 
campañas de bonos “nos han dado para 
muchos Plenos”… No se dan cuenta que 
el único responsable de esta situación es 
quien nos gobierna. Vox Burriana hace su 
trabajo y seguirá haciéndolo.

Piensan que vamos a cansarnos, que va-
mos a dejarlo pasar, que su actitud esquiva 
y opaca será suficiente. No nos conocen.
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Pleno Ordinario Municipal 05-05-2022
El Pleno aprueba desestimar la solicitud for-
mulada por FERROVIAL SERVICIOS S.A, rela-
tiva a la justificación de las horas extraordina-
rias realizadas en el contrato de limpieza de 
colegios públicos, piscina municipal cubierta, y 
dependencias municipales en el periodo com-
prendido desde el 1 de febrero de 2021 hasta 
el 31 de enero de 2022. También, reconocer a 
favor del Ayuntamiento un saldo de 303.50 
horas, y, en consecuencia, aumentar la bolsa 
de horas de trabajos especiales del Ayunta-
miento para el año 2022 en 303,50 horas, de 
modo que se dispondrá de un total de 803,50 
horas para trabajos especiales.
El Pleno aprueba el estudio de detalle y parce-
lación de la manzana delimitada por la Avda. 
Cañada Blanch y las calles Cullera, Maestro 
Rodrigo y Segorbe, con calificación unifamiliar 
en hilera tipo UFH, promovido por D. C. A.F.; y 
que tiene por objeto posibilitar la segregación 
de la finca resultante M4-3 del Proyecto de 
reparcelación del sector de suelo urbanizable 
residencial “Camí Grau” (NPR-2) SUR-R.4, para 
conformar cinco fincas independientes, así 
como establecer los parámetros urbanísticos 
aplicables; conforme a lo previsto en las Nor-
mas Urbanísticas del Plan Parcial del Sector 
(NPR-2) SUR-R.4. 
El Pleno aprueba someter a información públi-
ca durante un periodo de cuarenta y cinco días 
la Modificación puntual n.º 43 del Plan General, 
presentada por KARTOGROUP ESPAÑA SL, que 
tiene por objeto la delimitación de la Unidad de 
Ejecución C-2/3 en suelo urbano, conformada 
por parte de las unidades C-2 y C-3 redelimi-
tadas del Plan General y parte del suelo urbano 
directo recayente al camí Fondo, con cambio de 
las calificaciones ALM.1 e IND.2 por TER, (per-
mitiendo además el uso de Almacén de índice 
alto -Alm.3, e introduciendo distintos paráme-
tros de la parcela y edificación) y con modifi-
cación del trazado de la red viaria secundaria 
en el ámbito de la nueva Unidad de Ejecución 
(se elimina el vial previsto en el Plan General 
para definir un nuevo vial sensiblemente pa-

ralelo al camí Xamussa y perpendicular al camí 
Fondo). La modificación diseña una nueva zona 
verde-jardín (SJL) como “pantalla verde” para 
garantizar la minimización del impacto paisa-
jístico y mejorar el paisaje y la calidad visual, 
junto con otras medidas de integración paisa-
jística recogidas como Anexo I en el Estudio de 
Integración Paisajística.
El pleno aprueba someter a información pú-
blica durante un periodo de cuarenta y cinco 
días la Modificación puntual n.º 45 del Plan 
General, elaborada por el arquitecto municipal, 
y que tiene por objeto completar y adecuar la 
regulación de las condiciones de instalación de 
nuevas estaciones de servicio para la venta 
de combustible en suelo urbano calificado de 
Terciario (código TER), Industrial (código IND) 
y de Almacenes (código ALM), en relación con 
las distancias a otros usos residenciales y de 
equipamientos comunitarios, con el fin de pro-
teger la salud, la seguridad de las personas y el 
medio ambiente.
El Pleno aprueba someter a información publi-
ca durante un periodo de cuarenta y cinco días 
la Modificación puntual n.º 46 del Plan Gene-
ral, elaborada por el arquitecto municipal, y que 
tiene por objeto el cambio de las condiciones 
de cubierta y de composición de fachadas de 
las edificaciones de la subzona urbanística de 
Edificación Cerrada de Nivel 1 del suelo urbano 
(código EDC.1), pasando a tener la misma regu-
lación que la subzona EDC.2.
El Pleno aprueba declarar aprobado el Progra-
ma de Actuación Integrada para la delimita-
ción y el desarrollo de la unidad de ejecución 
“Camí Xamussa” en el ámbito de suelo urba-
no industrial del Plan General de Burriana, de 
acuerdo con la alternativa técnica aprobada 
por el Ayuntamiento y la proposición jurídi-
co-económica presentada por KARTOGROUP 
ESPAÑA, SL.
El Pleno aprueba la toma de razón del cambio 
de denominación social de la empresa FERRO-
VIAL SERVICIOS SA, por SERVEO SERVICIOS, 
S.A.U., con el mismo CIF num A 80241789, 

que queda subrogada en todos los derechos y 
obligaciones dimanantes del contrato del ser-
vicio de limpieza de colegios públicos, piscina 
municipal y otras dependencias municipales de 
Borriana, con efectos del próximo 25 de abril 
de 2022.
El Pleno aprueba desestimar la recusación for-
mulada por Dª M.D.M.C. y D J.M.M.Mnavarro 
Medall a Dª Maria José Safont Melchor, Alcal-
desa de la Corporación, que pretenden hacer 
extensivo a cualquier asunto relacionado con 
el PAI Golf Sant Gregori. 
El Pleno aprueba por unanimidad la propuesta 
del Partido Popular sobre el fomento de ener-
gías renovables en Burriana, para continuar 
con la política de promover las instalaciones 
de energía renovable mejorando los incentivos 
fiscales, y que los técnicos municipales traba-
jen en la elaboración de una ordenanza que 
regule, en función de cada caso, las bonifica-
ciones posibles. 
El Pleno se da por enterado de la contratación 
de una operación de préstamo por importe de 
1.458.731,43 euros, para la financiación de 
parte de las inversiones incluidas en Presu-
puesto Municipal del ejercicio 2022. Operación 
ha sido adjudicada a la entidad bancaria UNI-
CAJA BANCO SA. 
El Pleno es informado de los acuerdos adopta-
dos por la Junta de Gobierno Local, en las sesi-
ones celebradas entre los días: 31/03/2022 y 
21/04/2022, ambos inclusivos. 
El Pleno se da por enterado de las resoluciones 
dictadas por la Alcaldía-Presidencia obrantes 
en la Secretaría Municipal correspondiente al 
períodode:28/03/2022 a 24/04/2022, ambos 
inclusivos.
El Pleno aprueba el Plan de Sostenibilidad Tu-
rística en Destino de Burriana, cuya implemen-
tación en el municipio está prevista de 2023 a 
2025, con un coste cifrado en 2.870.000 euros 
repartidos en las tres anualidades de ejecución, 
y que opta a ser financiado por los fondos de 
recuperación europeos Next Generation EU.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 05-05-2022
La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar el 
proyecto de obras ‘Mejora de la plaza sin nom-
bre del Plan de Acción del Estudio-Diagnóstico 
del barrio La Bosca desde una perspectiva espa-
cial y social’ cofinanciado por el Fondo Europeo 
de Desarrollo Regional en el marco del Progra-
ma Operativo de Crecimiento Sostenible 2014-
2020, redactado por SIETE ARQUITECTURA 
MÁS INGENIERÍA SL, con un presupuesto base 
de licitación de 93.999,56 euros y que incorpo-
ra los correspondientes estudios de gestión de 
residuos y básico de seguridad y salud. 
La JGL acuerda proceder al archivo del expe-
diente incoado a EDIFICACIONES GARCIA 
CLARAMONTE S.L., en calidad de propietario 
del inmueble situado en C/ Ribesalbes 19(A), 
al haberse restablecido las debidas condicio-
nes de seguridad, salubridad y ornato público 
del mismo, a tenor del informe emitido por el 
Arquitecto Técnico municipal. 
La Junta de Gobierno Local acuerda desesti-
mar las alegaciones interpuestas por D R.F.G. 
de paralización de expediente de demolición 
incoado en Camí Llombai, Polígono 33 Parcela 
279, por la realización, sin previa licencia ni or-
den de ejecución, de los actos de edificación y 
uso del suelo consistentes en la construcción 
de de casa de aperos, sin respetar el paso de 
regantes, ejecutados en suelo No Urbanizable 
Régimen Común, SNU-RC.1. 

La JGL acuerda imponer a D V.E.R., la segun-
da multa coercitiva por importe único de 250 
euros, por incumplimiento del acuerdo de la 
Junta de Gobierno Local por el que se le or-
denaba, entre otros, que en el plazo de un 
mes procediera a la retirada de los restos de 
la demolición efectuada con anterioridad, (es-
tructura de hierro, presumiblemente paneles 
sándwich, palets, escombros, maderas, etc.), 
que permanecen en Ctra. Campanilla (Trave-
sía Cami Marge) Polígono 25 Parcela 317, en 
Suelo No Urbanizable Especialmente Protegi-
do, al encontrase en la Zona Húmeda “Marjal 
Nules Burriana”. También comunicar al inte-
resado que, mientras persista el incumplimi-
ento de la orden de demolición, se seguirán 
imponiendo multas del mismo importe por 
periodos de un mes, con un máximo de diez, 
y transcurrido el plazo de cumplimiento vo-
luntario derivado de la última multa coercitiva 
impuesta, el Ayuntamiento procederá a eje-
cutar subsidiariamente la orden de demoli-
ción incumplida. 
La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
CDAD PROP RAVAL 3, la licencia de obras soli-
citada para reparacion de acometida de red de 
saneamiento en inmueble sito en Carrer Raval, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero y que 
se otorga con las condiciones particulares es-
tablecidas. 

La JGL acuerda conceder a Dª M.A.T.S. la licencia 
de obras solicitada para cerramiento de planta 
baja del inmueble sito en C/ Vinaroz 3, que se 
entiende otorgada salvo el derecho de propie-
dad y sin perjuicio del de tercero.
La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
a D R.A.M. la licencia de obras solicitada para 
la construcción de vivienda unifamiliar aislada 
con piscina en Calle Bruselas 56, Esquina Calle 
Estocolmo, según proyecto básico presentado, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que 
se otorga con las condiciones particulares es-
tablecidas. 
La JGL acuerda conceder a Dª S.A.R y a D 
E.L.P.B., la licencia de obras solicitada para la 
construcción de vivienda unifamiliar adosa-
da en Avenida De Paris, 24 C, según proyecto 
visado CTAC, que se entiende otorgada salvo 
el derecho de propiedad y sin perjuicio del de 
tercero, y que se otorga con las condiciones 
particulares establecidas. 
La Junta de Gobierno Local se da por enterada 
de las declaraciones responsables para la eje-
cución de las obras: 12787/2021, 2160/2022, 
2932/2022, 2985/2022, 3092/2022, 
3577/2022, 3823/2022, 4348/2022, 
4356/2022 y 4484/2022.
La JGL acuerda aprobar el expediente para la 
contratación de la redacción del “Proyecto 
constructivo de acondicionamiento y mejora 
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del Parque Urbano El Arenal” y la posterior di-
rección de obras y coordinación de seguridad y 
salud, todo ello enmarcado dentro de la estra-
tegia de Desarrollo Urbano Sostenible (EDUSI), 
así como los Pliegos de Prescripciones Técni-
cas y de Cláusulas Administrativas Particula-
res, por el importe máximo de 55.000 euros 
Iva incluido. También acuerda la apertura del 
procedimiento abierto simplificado, con varios 
criterios de adjudicación y tramitación ordina-
ria, aprobar el gasto de 55.000 euros con cargo 
al vigente presupuesto, y publicar el anuncio de 
licitación en el perfil de contratante.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 12-05-2022
La Junta de Gobierno Local acuerda declarar 
que la inversión “Mejora de la plaza sin nombre 
del Plan de Acción del Estudio-Diagnóstico del 
barrio La Bosca desde una perspectiva espacial 
y social”, se encuentra dentro de las actuacio-
nes aprobadas por la unidad de gestión EDUSI 
y, por tanto, cuenta con la financiación (al 50%) 
del Fondo Europeo de Desarrollo Regional en el 
marco del Programa Operativo de Crecimiento 
Sostenible. También acuerda iniciar el expedi-
ente de contratación de las obras de “Mejora 
de la plaza sin nombre del Plan de Acción del 
Estudio-Diagnóstico del barrio La Bosca desde 
una perspectiva espacial y social”, ordenar a los 
servicios técnicos municipales la elaboración 
de la memoria justificativa de la contratación 
y el oportuno informe técnico para la licitación 
y la redacción de los pliegos de cláusulas ad-
ministrativas particulares, así como ordenar 
la correspondiente retención de crédito de 
93.999,56 euros IVA incluido. 
La JGL acuerda el cierre de la actividad de re-
paración de maquinaria agrícola que se ejerce 
en el inmueble sito en C/ San Roque s/n, por 
carecer de habilitación para su ejercicio. Aper-
cibir a D. F.P.C.R. que, en caso de incumplir el 
cese efectivo de la actividad, el Ayuntamiento 
lo ejecutará de forma subsidiaria y forzosa, a 
través del procedimiento previsto en la legis-
lación actual. 
La Junta de Gobierno Local acuerda incoar a Dª 
M.N.G.C. y a D J.L.L.G., expediente para la res-
tauración de la legalidad urbanística vulnerada, 
por la realización, sin previa licencia ni orden de 
ejecución, de los actos de edificación o uso del 
suelo consistentes en la construcción de un 
porche de unos 15 m² aproximadamente, en 
inmueble sito en C. Serratella 208 adosado a 
la parcela izquierda mirando desde la fachada 
(Camí Serratella, 210) y a la vía pública. 
La JGL acuerda declarar restablecida la legali-
dad urbanística infringida con la ejecución de 
los actos de edificación o uso del suelo ejecuta-
dos sin licencia, en Camí Sant Pau - Polígono 3 
Parcela 123, al haberse procedido a la retirada 
y demolición de las obras e instalaciones de-
nunciadas, según consta en el informe emitido 
por el arquitecto técnico municipal y, en con-
secuencia, archivar el expediente de restable-
cimiento de la legalidad. 
La Junta de Gobierno Local acuerda declarar 
restablecida la legalidad urbanística infringida 
con la realización de los actos de edificación o 
uso del suelo ejecutados sin licencia, en Polígo-
no 46 Parcela 190 - Camí La Mar de Vila-Real 
(Partida Mitjans Tanda)según consta en el in-
forme emitido por el arquitecto técnico muni-
cipal y, en consecuencia, archivar el presente 
expediente de restablecimiento de la legalidad
La JGL acuerda declarar parcialmente res-
taurada la legalidad urbanística infringida por 
D A.G.C. con la realización de las obras con-
sistentes en vallado de parcela sita en Ctra. 
Caramit-Polígono 23 Parcela 173; al haberse 
concedido licencia municipal para legalización 
del mismo mediante acuerdo de la Junta de 
Gobierno Local.

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar 
a D R.J.A.M. que, dentro de plazo de un mes, 
proceda a ejecutar los trabajos consistentes 
en limpieza inmediata de toda la parcela, con 
especial incidencia en las partes que lindan 
con vía pública, y posterior retirada de restos 
a vertedero y vallado de la parte del inmueble 
que linda con vía pública, en el inmueble sito 
en C. Bruselas 56, al objeto de restablecer las 
debidas condiciones de seguridad, salubridad y 
ornato público del mismo:
La JGL acuerda ordenar a D A.F.R. y a Dª M.C.C.P. 
que, dentro de plazo de un mes, proceda a eje-
cutar los trabajos consistentes en la limpieza 
inmediata de toda la parcela, limpieza de las 
palmeras y posterior retirada de restos a ver-
tedero, o, en su caso, quema de los mismos, 
previa autorización de esta, de acuerdo con el 
Plan Local de Quemas del término municipal de 
Burriana, en la parcela sita en en Polígono 19, 
Parcela 62 Bosca, al objeto de restablecer las 
debidas condiciones de seguridad, salubridad y 
ornato público del mismo: 
La Junta de Gobierno Local acuerda proceder al 
archivo del expediente incoado a Dª M.NP.N., 
calidad de propietario del inmueble situado 
en C/ Bruselas 3, al haberse restablecido las 
debidas condiciones de seguridad, salubridad 
y ornato público del mismo, a tenor del informe 
emitido por el Arquitecto Técnico municipal. 
La JGL acuerda proceder al archivo del expe-
diente incoado a GUSCAR SA, en calidad de 
propietario del inmueble situado en Av Consti-
tucion 24, al haberse restablecido las debidas 
condiciones de seguridad, salubridad y ornato 
público del mismo, a tenor del informe emitido 
por el Arquitecto Técnico municipal. 
La Junta de Gobierno Local acuerda proceder al 
archivo del expediente incoado a D D.C,R.O.,Dª 
FA.R.O., y Dª M.J.O.G., en calidad de propietarios 
del inmueble situado en C/ Illa Del Hierro, 3, al 
haberse restablecido las debidas condiciones 
de seguridad, salubridad y ornato público del 
mismo, a tenor del informe emitido por el Ar-
quitecto Técnico municipal. 
La JGL acuerda incoar expediente sancionador 
a D C.I.G., como promotor, por presunta infrac-
ción urbanística cometida al ejecutar obras sin 
previa licencia municipal, consistentes, entre 
otros, en la colocación de una puerta tipo coc-
hera, de hierro, pintada de blanco en la planta 
baja de la vivienda sita en Cr Bernat Artola 29, 
en zona de calificación UFA, incluido en el ám-
bito de la Unidad de Ejecución UE A-25.
La Junta de Gobierno Local acuerda imponer a 
Dª M.C.L.C. la sexta multa coercitiva por impor-
te de 550 euros, por incumplimiento de la or-
den de demolición acordada por la Junta de Go-
bierno Local por el que se le ordenaba que en 
el plazo de un mes procediera a la demolición 
de las obras consistentes en la construcción de 
una edificación de unos 40 m² con fábrica de 
ladrillo, ejecutadas en Partida La Jova 28, Camí 
Santa Pau en Suelo No Urbanizable – SNU. 
También comunicar a la interesada que, mien-
tras persista el incumplimiento de la orden de 
demolición, se seguirán imponiendo multas del 
mismo importe por periodos de un mes, con 
un máximo de diez, y transcurrido el plazo de 
cumplimiento voluntario derivado de la última 
multa coercitiva impuesta, el Ayuntamiento 
procederá a ejecutar subsidiariamente la orden 
de demolición incumplida.
La JGL acuerda imponer a Dª G.I. y a DLª L.I., 
la quinta multa coercitiva por importe único de 
500 euros, por incumplimiento de la orden de 
restablecimiento de la legalidad urbanística 
infringida acordada por la Junta de Gobier-
no Local, por la que se le ordenaba que en el 
plazo de un mes procediera a la demolición de 
las obras en la alquería existente, en Suelo No 
Urbanizable e de Régimen Común SNU-RC.1 

y la otra parte en suelo urbanizable dentro del 
ámbito del SECTOR SANT GREGORI S.U.R.- T1. 
También comunicar a las personas interesadas 
que, mientras persista el incumplimiento de la 
orden de demolición, se seguirán imponiendo 
multas del mismo importe por periodos de un 
mes, con un máximo de diez, y transcurrido el 
plazo de cumplimiento voluntario derivado de 
la última multa coercitiva impuesta, el Ayunta-
miento procederá a ejecutar subsidiariamente 
la orden de demolición incumplida.
La Junta de Gobierno Local acuerda autorizar 
a la mercantil PESUDO Y MARTINEZ SL, la 
modificación contemplada en el proyecto pre-
sentado, con visado CTAC y anexo presentado, 
que tiene por objeto ajustar a las condiciones 
de la parcela derivadas del expediente de par-
celación, la construcción de cuatro viviendas 
unifamiliares adosadas en C/ Dublin 3C, 3D y 
3E; y, asimismo, conceder una prórroga de 12 
meses, para la finalización de las mismas en 
relación a la licencia de obras concedida por la 
Junta de Gobierno Local.
La JGL acuerda Conceder a D D.R.M. la licencia 
de obras solicitada para derribo de vivienda 
unifamiliar entre medianeras sita en Calle Peu 
de La Creu 14, según proyecto visado CTAC, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que 
deberá cumplir las condiciones particulares 
establecidas. 
La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
a D C.F.G. la licencia de obras solicitada para 
derribo de edificación entre medianeras sita 
en Ronda Panderola 15, según proyecto vi-
sado CTAC, que se entiende otorgada salvo 
el derecho de propiedad y sin perjuicio del de 
tercero, y que deberá cumplir las condiciones 
particulares establecidas. 
La JGL se da por enterada de las declaraci-
ones responsables para la ejecución de las 
obras: 1734/2021, 2386/2022, 2387/2022, 
3537/2022, 4329/2022, 4626/2022, 
4825/2022, 4865/2022, 4880/2022, 
4984/2022 y 4985/2022.
La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar la 
certificación final del contrato de obras de “Re-
paración del pavimento del Camí Marjalet (Tra-
mo camí Carnissers y camí Santa Pau) y otros 
viales en Burriana” expedida el 18 de marzo de 
2022 por la dirección facultativa, en la que se 
aprecia un exceso líquido de importe de obra 
de 2.734,79 euros (IVA incluido), y disponer de 
dicho gasto con cargo al vigente Presupuesto 
municipal para el ejercicio 2022 
La JGL acuerda aprobar el expediente para la 
contratación del servicio de montaje y des-
montaje de instalaciones portátiles en la vía 
pública, en todo el término municipal de Bor-
riana, incluido el transporte, y, los Pliegos de 
Prescripciones Técnicas y de Cláusulas Admi-
nistrativas Particulares, por el presupuesto 
máximo anual de 30.000 euros Iva incluido, 
así como la apertura del procedimiento abierto 
simplificado, con varios criterios de adjudica-
ción y tramitación ordinaria. También acuerda 
aprobar el gasto de 15.000 euros correspon-
diente al periodo de julio a diciembre de 2022 
con cargo al vigente Presupuesto municipal, 
los gastos futuros de 30.000 euros en 2023 y 
15.000 euros en 2024, y publicar el anuncio de 
licitación en el perfil de contratante. 

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 19-05-2022
La Junta de Gobierno Local acuerda declarar en la 
situación administrativa de jubilación a la funcio-
naria Dª M.G.M., que ocupa el puesto de conserje 
del Colegio Público Penyagolosa, con efectos del 
día 1 de agosto de 2022, que será el último día 
de prestación de servicios como funcionario de 
carrera en esta Administración, y agradecerle los 
servicios prestados a la Corporación.
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La JGL acuerda declarar en la situación admi-
nistrativa de jubilación al funcionario de carrera 
D J.V.P.M., que ocupa una plaza de oficial de la 
Policía Local, con efectos del día 30 de junio de 
2022, que será el último día de prestación de 
servicios en activo, y agradecerle los servicios 
prestados a la Corporación.
La Junta de Gobierno Local acuerda autorizar 
la devolución del importe de 1.840,90 euros, 
depositado como garantía definitiva por la 
prestación del suministro de Plataforma In-
formática de Gestión destinada al servicio de 
Policía Local de Borriana, a favor de la empresa 
SUITABLE SOFTWARE VINFOVAL SL. 
La JGL acuerda cancelar y autorizar la devo-
lución del importe de 660 euros, depositado 
como garantía definitiva por la prestación del 
servicio de tratamiento terrestre contra los 
mosquitos en el término municipal de Borria-
na, a favor de la empresa LOKIMICA SA.
La Junta de Gobierno Local acuerda prorrogar 
por un año más, es decir hasta el 13 de julio 
de 2023, el contrato de desratización, desin-
sectación y desinfección de las dependencias 
municipales y lugares públicos en el termino 
municipal, adjudicado a STOPLAGAS SANIDAD 
AMBIENTAL SL, con las mismas condiciones 
previstas en el contrato anterior, por el importe 
anual de 15.532,56 euros IVA incluido . Tam-
bién autorizar y disponer el gasto de 7.291,67 
euros correspondiente al ejercicio 2022, con 
cargo al presupuesto actual, y del gasto futuro 
de 8.240,89 euros, correspondiente al periodo 
de enero a julio de 2023. 
La JGL acuerda prorrogar por un año más, es 
decir hasta el 30 de junio de 2023, el contra-
to del servicio de mantenimiento de la seña-
lización viaria del municipio, adjudicado a API 
MOVILIDAD SA, con las mismas condiciones 
previstas en el contrato formalizado anterior, 
por el importe anual de 29.047,04 euros IVA 
incluido. También autorizar y disponer el gasto 
de 14.523,52 euros, correspondiente al pe-
riodo de julio a diciembre de 2022, con cargo 
al presupuesto actual, y del gasto futuro de 
14.523,52 euros correspondiente al periodo 
de enero a junio de 2023. 
La Junta de Gobierno Local acuerda prorrogar 
por un año más, es decir hasta el 30 de junio 
de 2023, los contratos del servicio de mante-
nimiento de las siguientes aplicaciones: Lote 
1 MANTENIMIENTO DE LA APP BORRIANA 
CONNECTA adjudicado a la empresa ESVEU 
MEDIA SYSTEMS, S.L., por el importe anual 
de 1.149,50 euros Iva incluido. Lote 2 MAN-
TENIMIENTO DEL GESTOR DE CONTENIDOS 
DE LA PANTALLA INTERACTIVA DE TURISMO 
adjudicado a la empresa INTERACTIVE SYS-
TEM DEVELOPERS S.L., por el importe anual 
de 1.210 euros Iva incluido. También autorizar 
y disponer el gasto de 1.179,75 euros, corres-
pondiente al ejercicio 2022, y de el gasto futuro 
de 1.179,75 euros, correspondiente al periodo 
de enero a junio de 2023. 
La JGL acuerda adjudicar la asistencia técnica 
para la redacción del proyecto de ejecución de 
la Ronda Sur de Borriana -tramo carretera de 
Nules hasta la CV-18- a la empresa CIOPU S.L., 
al haber obtenido la mayor puntuación, por el 
importe de 40.535 euros Iva incluido, en las 
condiciones previstas en los pliegos regulado-
res de la contratación y la oferta presentada. 
Tamién autorizar y disponer el gasto de 40.535 
euros con cargo al presupuesto municipal vi-
gente. 
La Junta de Gobierno Local acuerda desesti-
mar las alegaciones formuladas por D L.R., y 
proponer como medida de restauración de la 
legalidad urbanística vulnerada, la demolición 
de las obras de edificación realizadas sin licen-
cia, consistentes en el cerramiento en terraza 
de chapa sandwich de 15 m² , en la vivienda 

sita en C/ Federico Garcia Lorca 16-6º-Pta F. 
La JGL acuerda ordenar a Dª J.T.M. que, dentro 
de plazo de un mes, proceda a ejecutar los tra-
bajos consistentes en la limpieza inmediata de 
la parcela, incluso de las hierbas que sobresa-
len por el vallado a vía pública y posterior reti-
rada de restos a vertedero, en el inmueble sito 
en C/ Andana 2A, al objeto de restablecer las 
debidas condiciones de seguridad, salubridad 
y ornato público del mismo.
La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar a 
la mercantil LA SENIA S.L, como propietaria del 
inmueble “ANTIC MOLÍ DE L`HOSPITAL”, sito 
en Partida Hortolans 22, la ejecución de los 
trabajos consistentes en la demolición manual 
del forjado interior y cubierta de la edificación, 
con recuperación de materiales para la ulterior 
reconstrucción como copia idéntica de la pre-
existente, y mantenimiento de los soportes y 
vigas de hormigón visto del forjado interior y 
las cerchas de madera de cubierta, de acuer-
do con el proyecto básico y de ejecución, para 
la restauración del inmueble “Antic Molí de 
l'Hospital, concediendo al efecto plazo de 30 
días hábiles. También advertir al representante 
legal de la mercantil, que el incumplimiento de 
lo ordenado, dará lugar a la ejecución subsidi-
aria de los referidos trabajos a su costa, con 
los importes detallados en cada caso, de con-
formidad con la legislación vigente, así como 
advertir al interesado que la pérdida o des-
trucción de un edificio catalogado, mediando 
incumplimiento del deber normal de conserva-
ción, determinará la expropiación del inmueble 
y la imposición de sanción de multa prevista 
en la normativa. 
La JGL acuerda ordenar a al Ministerio de Tra-
bajo y Economía Social que, dentro de plazo de 
un mes, proceda a ejecutar los trabajos con-
sistentes en la reparación y renovación de la 
pared medianera entre el inmueble sito en calle 
El Raval 6 y el inmueble sito en la calle San José 
8, que forma el pretil de cubierta del primero, 
así como revisar las condiciones de estabilidad 
de la totalidad de la pared dañada, al objeto de 
restablecer las debidas condiciones de segu-
ridad, salubridad y ornato público del mismo: 
La Junta de Gobierno Local acuerda proceder 
al archivo del expediente incoado a Dª I.F.G, Dª 
M.J.F.G., D R.F.G. Y D V.Z.N. , en calidad de pro-
pietarios del inmueble situado en Cl Illa Gran 
Canaria 7, al haberse restablecido las debidas 
condiciones de seguridad, salubridad y ornato 
público del mismo, a tenor del informe emitido 
por el Arquitecto Técnico municipal. 
La JGL acuerda proceder al archivo del expedi-
ente incoado a INMUEBLES ALAMEDA 34 SL, 
en relación al inmueble situado en Av París 4, al 
quedar debidamente acreditado mediante es-
critura de venta que no es el propietario actual 
del inmueble.
La Junta de Gobierno Local acuerda iniciar las 
actuaciones tendentes a la ejecución subsidi-
aria, a cargo de D B.O.Z., por incumplimiento de 
la orden de restauración de la legalidad urba-
nística infringida (demolición) en el inmueble 
sito en Avda. Jaime Chicharro 103, mediante 
la imposición de multas coercitivas, hasta un 
máximo de diez, por importe cada una de 300 
euros, a la vista del presupuesto de 3.000 eu-
ros como presupuesto provisional de ejecución 
subsidiaria establecido en informe técnico. Im-
ponerle la primera multa coercitiva por importe 
único de 300 euros y comunicar al interesado, 
que mientras persista el incumplimiento de la 
orden de demolición se seguirán imponiendo 
multas del mismo importe por periodos míni-
mos de un mes, con un máximo de diez. Trans-
curridos los plazos citados sin haber verificado 
el ingreso, se procederá a su recaudación en 
período ejecutivo, iniciándose procedimiento 
de apremio sobre el patrimonio del obligado al 

pago y con exigencia de los recargos, intereses 
y costas que resulten procedentes.
La JGL acuerda estimar el recurso de reposición 
interpuesto por D. J.F.M.P. y dejar sin efecto el 
Acuerdo de la Junta de Gobierno Local por el 
que se acuerda iniciar las actuaciones tenden-
tes a la ejecución subsidiaria de los trabajos 
necesarios para restablecer las debidas con-
diciones de seguridad, salubridad y ornato pú-
blico en Av. Unión Europea 34, imponiéndose la 
primera multa coercitiva por importe único de 
100 euros, procediendo, asimismo, al archivo 
del expediente. 
La Junta de Gobierno Local acuerda imponer 
a Dª E.D.F., la novena multa coercitiva por im-
porte único de 510 euros, por incumplimiento 
de la orden de ejecución dictada por la Junta 
de Gobierno Local, por la que se ordenaba la 
ejecución, en el plazo de un mes, de los tra-
bajos necesarios para restablecer las debidas 
condiciones de seguridad, salubridad y ornato 
público de la parcela sita en Av Jaime Chichar-
ro 63, consistentes en limpieza inmediata 
de la parcela y posterior retirada de restos 
a vertedero. Comunicar a la interesada que, 
mientras persista el incumplimiento, se se-
guirán imponiendo multas del mismo importe 
por periodos de un mes, con un máximo de 
diez, y transcurrido el plazo de cumplimiento 
voluntario derivado de la última multa coerci-
tiva impuesta, el Ayuntamiento procederá a 
ejecutar subsidiariamente la orden de demo-
lición incumplida.
La JGL acuerda aprobar el proyecto anual de 
ampliación de red de Gas Natural 2022 para 
el municipio, que tiene por objeto la descrip-
ción y definición de las obras a realizar para el 
suministro de gas natural; así como definir las 
condiciones técnicas de las mismas. 
La Junta de Gobierno Local acuerda autorizar 
el Proyecto Básico y de Ejecución a D C.D.A., 
así como la ejecución e inicio de las obras de 
construcción de vivienda unifamiliar adosada, 
con jardín, aparcamiento y piscina en Avinguda 
de Londres 6 esquina Calle Bruselas, conforme 
a Proyecto Básico y de Ejecución visado por el 
CTAC y con las condiciones particulares esta-
blecidas en el acuerdo de otorgamiento de la 
licencia. 
La JGL acuerda declarar la innecesariedad 
de la licencia de parcelación solicitada por Dª 
S.C.G., para la transmisión de la propiedad de la 
superficie A1 de 1.126,05 m² sita en el Sector 
Residencial (PRR-1) SUR-R.1 y de la superficie 
A2 de 558,01 m², sita en el Sector Industrial 
(SUNP)* NPI-5, siempre y cuando el adquiren-
te ceda dicha superficie al Ayuntamiento de 
Burriana, quedando como resto de finca una 
superficie B de 2.189,35 m², calificada como 
suelo urbanizable e incluida en el Sector In-
dustrial (SUNP)* NPI-5. 
La Junta de Gobierno Local acuerda aceptar la 
renuncia presentada por D A.G.D., mediante 
escrito, y dejar sin efecto la licencia de obras 
concedida por la Junta de Gobierno Local para 
la construcción de vivienda unifamiliar en hi-
lera, en C/Viena 25 esquina Av París. También 
autorizarle la devolución de la fianza deposita-
da por importe de 4.600 euros en concepto de 
reposición y reparación de servicios urbanísti-
cos que pudieran afectarse por la ejecución de 
las obras referidas, habida cuenta que no se 
han iniciado las mismas.
La JGL acuerda conceder a Dª P.M.T. y a D 
J.M.G.R., la licencia de obras solicitada para 
reforma y elevación de inmueble para vivien-
da unifamiliar entre medianeras en Pl. Jardí 
del Bés 2, según proyecto básico presentado, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que 
deberá cumplir las condiciones particulares 
establecidas. 
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La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
D R.C.L.L., la licencia de obras solicitada para la 
sustitución solera en inmueble sito en Parcela 
198, polígono 17, que se entiende otorgada 
salvo el derecho de propiedad y sin perjuicio del 
de tercero, y que se otorga con las condiciones 
particulares establecidas. 
La JGL acuerda conceder a D M.R.T.T. la licencia 
de obras solicitada para el derribo de vivien-
da unifamiliar entre medianeras sita en Cr del 
Calvari 7, según proyecto visado COAAT, que 
se entiende otorgada salvo el derecho de pro-
piedad y sin perjuicio del de tercero, y que se 
otorga con las condiciones particulares esta-
blecidas. 
La JGL acuerda conceder a Cimentados3 SAU, 
la licencia de obras solicitada para la modifi-
cación acerado de acceso garaje en inmueble 
sito en Moncofa 1, que se entiende otorgada 
salvo el derecho de propiedad y sin perjuicio del 
de tercero, y que se otorga con las condiciones 
particulares establecidas. 
La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
D D.R.M. la licencia de obras solicitada para la 
ampliación de vivienda existente entre media-
neras sita en C/. Peu de La Creu 14 y 16, según 
proyecto básico presentado, que se entiende 
otorgada salvo el derecho de propiedad y sin 
perjuicio del de tercero, y que se otorga con las 
condiciones particulares establecidas. 
La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
a Dª S.G.M., la licencia de obras solicitada para 
la realización de acometida alcantarillado en 
Avda Constitución 73 por Juan Carlos I de Bur-
riana, que se entiende otorgada salvo el derec-
ho de propiedad y sin perjuicio del de tercero, y 
que se otorga con las condiciones particulares 
establecidas. 
La JGL acuerda conceder a D F.J.C.C., la licencia 
de obras solicitada para la realización de aco-
metida de alcantarillado en C/ Malvarrosa 32, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que 
se otorga con las condiciones particulares es-
tablecidas.
La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
a D R.G.M., la licencia de obras solicitada para 
la construcción de piscina en vivienda unifami-
liar sita en Avda La Marina 2, según proyecto 
presentado, que se entiende otorgada salvo 
el derecho de propiedad y sin perjuicio del de 
tercero, y que se otorga con las condiciones 
particulares establecidas. 
La JGL acuerda declarar restaurada la legalidad 
urbanística infringida por D R.G.M y Dª TT.B.M. 
con la realización de las obras consistentes en 
la construcción de piscina y caseta para insta-
laciones de la piscina en inmueble sito en Avda. 
La Marina 2, al haber demolido la caseta para 
instalaciones, según consta en informe emiti-
do por el arquitecto municipal y a la vista de la 
propuesta formulada por la Jefe de Sección V 
de carácter favorable a la concesión de licencia 
municipal solicitada. 
La Junta de Gobierno Local se da por entera-
da de la sentencia dictada por el Juzgado de 
Primera Instancia núm .1 de Vila-real, cuyo 
fallo desestima la demanda interpuesta por 
la representación procesal del Ayuntamiento 
contra MMGLOBALIS S.A. y D M.M.P. y absu-
elve a los demandados de todas las peticiones 
obrantes en el suplico de la demanda, con im-
posición de las costas a la parte actora.
La JGL se da por enterada de las declaraci-
ones responsables para la ejecución de las 
obras: 2710/2022, 2887/2022, 3078/2022, 
3263/2022, 4341/2022, 4655/2022, 
4864/2022, 5097/2022, 5099/2022, 
5115/2022 y 5162/2022.
La Junta de Gobierno Local acuerda clasificar 
proposiciones presentadas y requerir docu-
mentación en contratación del servicio de la 

gestión del estacionamiento de vehículos en 
la vía pública, bajo control horario. 

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 26-05-2022
La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar 
el expediente para la contratación del servicio 
de mantenimiento del alojamiento ilimitado 
Burriana.es, así como los pliegos de prescrip-
ciones técnicas y de clausulas administrativas 
particulares, por un presupuesto de 3.711,31 
euros IVA incluido. También acuerda la apertu-
ra del procedimiento negociado sin publicidad 
y tramitación ordinaria y ordenar que se remita 
invitación a la empresa Arsys Internet S.L.U., y 
autorizar el gasto de 3.711,31 euros con cargo 
al presupuesto municipal vigente.
La JGL acuerda incoar a Dª M.V.F.C., expediente 
para la restauración de la legalidad urbanística, 
por la realización, sin previa licencia ni orden de 
ejecución, de los actos de edificación consis-
tentes en la reparación de grietas y lucida de 
la fachada, tapiado de la puerta de garaje si-
tuada en la C/ Velòdrom, e instalación de una 
ventana, y en la pared trasera, además de la 
lucida de la pared, la colocación de un cablea-
do, presumiblemente para una instalación de 
aire acondicionado, en inmueble sito en Plaza 
La Fira 18. También ordenar la suspensión in-
mediata de los actos de edificación o uso del 
suelo descritos. 
La Junta de Gobierno Local acuerda incoar a 
D P.S.V., expediente para la restauración de la 
legalidad urbanística vulnerada, por la realiza-
ción, sin previa licencia ni orden de ejecución, 
de los actos de edificación o uso del suelo en C 
de Les Alqueries 2 consistentes en la elevación 
de muro frontal parte derecha, mirando desde 
la calle Alqueries, y enlucido con mortero de 
cemento acabado blanco, de la zona elevada, 
tanto en el interior como en el exterior
La JGL acuerda rectificar el error aritmético 
existente en el punto Cuarto del Acuerdo de la 
Junta de Gobierno Local aprobándose como li-
quidación provisional la cantidad de 285 euros, 
y proceder al archivo del expediente incoado al 
haberse restablecido las debidas condiciones 
de seguridad, salubridad y ornato público al C/ 
Cid 6 . 
La Junta de Gobierno Local acuerda desestimar 
el recurso de reposición interpuesto por Dª 
S.C.N. y D. A.E.L., en escrito presentado en este 
Ayuntamiento puesto que las mismas no des-
virtúan los motivos que originaron la incoación 
del expediente de restauración de la legalidad 
urbanística infringida; y conceder plazo de un 
mes para cumplir con la orden de demolición 
de obras en Polígono 43 Parcela 170, en Ctra. 
Nicolau. 
La JGL acuerda imponer a D J.A.O.R., la segun-
da multa coercitiva por importe único de 360 
euros, por incumplimiento de la orden de de-
molición de las obras ejecutadas sin licencia, 
en CAMÍ SANT PAUET - POLÍGONO 49 PAR-
CELA 256 de este término municipal, en Suelo 
No Urbanizable de Régimen Común SNU-RC.1. 
También comunicarles que, mientras persista 
el incumplimiento de la orden de demolición, se 
seguirán imponiendo multas del mismo impor-
te por periodos de un mes, con un máximo de 
diez, y transcurrido el plazo de cumplimiento 
voluntario derivado de la última multa coer-
citiva impuesta, el Ayuntamiento procederá a 
ejecutar subsidiariamente la orden de demo-
lición incumplida.
La Junta de Gobierno Local acuerda desestimar 
las alegaciones interpuestas por D J.D.L., Inge-
niero Técnico Industrial que suscribe el proyecto 
de obras presentado, contra el requerimiento 
de aportación proyecto de obras suscrito por 
arquitecto para correcta tramitación licencia so-
licitada para la construcción de un restaurante 
BURGUER KING, en Avda de La Marina 12. 

La JGL acuerda aceptar el desistimiento pre-
sentado presentado por la mercantil NEDGIA 
CEGAS, S.A., y declarar concluso el procedi-
miento incoado de concesión de licencia para 
realización de acometida de gas natural en C/ 
dels Furs 5. 
La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
a la mercantil GALP ENERGIA ESPAÑA SA la li-
cencia de obras solicitada para adecuación del 
área de servicio La Plana (ambos margenes) en 
Pd Campo Romero BI:T (estación de servicio), 
que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que 
se otorga con las condiciones particulares es-
tablecidas. 
La JGL acuerda conceder a la mercantil TELE-
FONICA DE ESPAÑA SAU, la licencia de obras 
solicitada para la realización de una arqueta 
nueva tipo M y 1,00M de canalización nueva 
del tipo H1 TR40 B3, para conectar arque-
ta ICT existente en Calle Bruselas 58 A, para 
acometida de servicio de telecomunicaciones 
a inmueble sito en el citado emplazamiento, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que 
se otorga con las condiciones particulares es-
tablecidas. 
La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
Dª I.B.D., la licencia de obras solicitada para la 
realización de acometida de alcantarillado en 
Tr Sueras 14, que se entiende otorgada salvo 
el derecho de propiedad y sin perjuicio del de 
tercero, y que se otorga con las condiciones 
particulares establecidas.
La JGL acuerda conceder a ª D.M.C.E., la licencia 
de obras solicitada para vallado en inmueble 
sito en Camí Marjalet Polígono 53 Parcela 8, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero. 
La Junta de Gobierno Local se da por enterada 
de las declaraciones responsables para la eje-
cución de las obras: 2709/2022, 3662/2022, 
4627/2022, 4701/2022, 5102/2022, 
5135/2022, 5399/2022, 5400/2022, 
5407/2022, 5408/2022 y 5409/2022.
La JGL acuerda declarar caducado y archivar, sin 
más trámite, el expediente de restauración de 
legalidad urbanística incoado aD J.M.S. y a Dª 
C.M.N., por la ejecución de actos de edificación 
o uso del suelo, sin licencia u orden de ejecución 
en Polígono 4 Parcela 196 del Camí Serra.
La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar 
expediente y pliego de clausulas adminis-
trativas particulares para la contratación de 
obras de ejecución del proyecto “Mejora de la 
plaza sin nombre del Plan de acción del estu-
dio-diagnóstico del barrio la Bosca desde una 
perspectiva espacial y social”, cofinanciado 
por el Fondo Europeo de Desarrollo Regional 
en el marco del Programa operativo de creci-
miento sostenible; por procedimiento abierto 
simplificado, tramitación ordinaria y licitación 
electrónica, previéndose varios criterios de 
adjudicación evaluables automáticamente; 
convocando su licitación, con un presupuesto 
base de licitación de 93.999,56 euros IVA in-
cluido También aprobar autorizar el gasto de 
93.999,56 euros con cargo al vigente presu-
puesto, y publicar la resolución en el perfil de 
contratante. 
La JGL acuerda declarar parcialmente resta-
blecida la legalidad urbanística infringida con 
la ejecución de los actos de edificación o uso 
del suelo ejecutados sin licencia, en Poligono 
10 Parcela 3 -Camí La Cossa, en suelo No Ur-
banizable, consistentes en laconstrucción de 
un porche de madera de unos 15 m² situado 
en la entrada de la alquería, esto es, en la parte 
posterior de la misma mirando desde el Camí la 
Cossa, ampliación de unos 16 m² pegados a la 
alquería existente y colocación de una pequeña 
caseta de madera de unos 5 m². 
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BORRIANA·ALQUERIES SANTA BÀRBARA
7.30 .........................................................................................11.30
NOMÉS DIMARTS DIA DE MERCAT

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
JULIOL 2022

Almela Castillo
C/ del Raval 36 ......................................4, 15, 26
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1 ...................................5, 16, 27
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28 ..............................6, 17, 28
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12 ..........................7, 18, 29
Lloris González
C/ del Barranquet, 25 .........................8, 19, 30
Medina Badenes
C/ del Finello, 15 ...................................9, 20, 31
Moreno Tortosa
C/ de Sant Vicent, 6 ................................. 10, 21
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41 ........................................ 11, 22
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 .................................1, 12, 23
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19.......2, 13, 24
Vernia Sabater
C/ del Progrés, 17 ................................3, 14, 25

FARMÀCIES DE GUÀRDIAFARMÀCIES DE GUÀRDIA
JUNY 2022

Almela Castillo
C/ del Raval 36 ......................................1, 12, 23
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1 ...................................2, 13, 24
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28 ..............................3, 14, 25
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12 ..........................4, 15, 26
Lloris González
C/ del Barranquet, 25 .........................5, 16, 27
Medina Badenes
C/ del Finello, 15 ...................................6, 17, 28
Moreno Tortosa
C/ de Sant Vicent, 6 .............................7, 18, 29
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41 ....................................8, 19, 30
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 ........................................ 9, 20
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19........... 10, 21
Vernia Sabater
C/ del Progrés, 17 .................................... 11, 22

HORARIS: BORRIANA·RENFE·ALQUERIES

10.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
12.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
15.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
19.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE

HORARIS FINS A LA RATLLA

8.20 ........................11.20 ...................... 18.20 ............... 20.20

HORARIS ATENCIÓ TINÈNCIA ALCALDIA 

POBLATS MARÍTIMS

· Dilluns. Matí. Ajuntament
· Dimarts. 9 del matí a 13 hores Tinència Alcaldia
·  Dimecres. Visita del regidor als veïns de la zona marítima
 juntament amb el tècnic de Via Pública
· Dijous. Matí. Ajuntament
· Divendres 9 matí a 13 hores Tinència Alcaldia

TELÈFON TAXI ADAPTAT:
622 12 29 66

TAXI

INFORMACIÓ MUNICIPAL 
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TELÈFONS

CSI Novenes (cita prèvia) ..........964 55 87 00
CSI Novenes (urgències) ...........964 55 87 01
Hospital General Castelló .........964 72 50 00
Hospital de la Plana ....................964 39 97 75
Ciutat Sanitària La Fe .................964 86 27 00
Centre de P. Familiar ...................964 55 87 08
Salut Mental ..................................964 39 07 56
Creu Roja ........................................964 51 76 07
Hospital La Magdalena .............964 24 44 00
Hospital Provincial ......................964 35 97 00

DIVERSOS
Cementiri ........................................964 51 01 49
Centre Alq. Sta. Bàrbara ............964 51 00 93
Junta Local Fallera .......................964 51 62 17
Ràdio Taxi .......................................964 51 01 01
Centre Cultural La Mercé ..........964 51 00 10
Parc Comarcal Bombers .............................. 085
Estació RENFE ..............................902 43 23 43
Magatzem Municipal .................964 51 87 12
Síndicat de Regs ..........................964 51 45 51
Cambra Agrària (Consell Agrari) ..964 57 06 08
FACSA ..............................................964 51 28 00
Recogida voluminosos Fobesa ...964 53 67 61

Ajuntament de Borriana ...........964 51 00 62 
Tinència Alcaldia Port ................964 58 70 78
Policia Local ...................................964 51 33 11
Guàrdia Civil ...................................964 59 20 20
Jutjat .................................................964 51 01 87
Serveis Socials ..............................964 51 50 14
Casal Jove .......................................964 59 16 92
Biblioteca Municipal ...................964 03 39 61
Oficina d’Activitats Culturals ...964 83 93 17
Oficina de Turisme ......................964 57 07 53
P. Poliesportiu M ..........................964 59 10 02
Piscina Municipal .........................964 59 14 00
INSS ..................................................964 51 28 54
Agència Ocupació i Des. ............964 03 30 37
Ecoparc Municipal .......................628 49 10 88
CAP ...................................................964 51 25 25
CEAM 
(C. Especialitzat d’At. al Major) 964 33 40 90
ADI Servei d’atenció a la infància ....964 03 32 08
(de 0 a 3 anys, de 9 a 14 hores) ..630 71 70 97

COL•LEGIS
CEIP Vilallonga ..............................964 55 84 90
CEIP Roca i Alcaide .....................964 73 83 60

CEIP Penyagolosa .......................964 73 83 55
CEIP Iturbi .......................................964 73 83 65
CEIP Novenes de Calatrava .....964 73 88 70
CEIP Cardenal Tarancón ............964 73 88 75
Col·legi Salesià ..............................964 51 02 50
Col·legi Illes Columbretes .........964 51 63 62
Col·legi Vila Fàtima ......................964 51 25 18
Col·legi Consolació.......................964 51 02 93
IES Jaume I .....................................964 73 89 35
IES Llombai ....................................964 73 92 65
Centre Educació Especial ..........964 73 87 95
Escola Permanent d’Adults .....964 59 10 01
Escola Infantil ...............................964 51 02 41
Escola de la Mar ...........................964 58 61 60 
Escola Taller ...................................964 51 03 61 
CME Rafel Martí Viciana ...........964 03 32 30
EOI Plana Baixa ............................676 81 55 63

ASSISTÈNCIA SANITÀRIA 
Centre de Salut .............................964 39 07 50
Urgències........................................964 39 07 60
Cita prèvia ......................................964 39 07 50
Centre de Salut Port ...................964 39 92 80
Consultori del Grau (sols estiu)....964 58 53 85

NAIXEMENTS

Gabriel Mata Alfonseca
Alma Llopis Felip
Lucas Asensio Viñes
Vega Silvestre Blasco
Ainhoa Murillo Jaramillo
Manuel Llueca Juárez
Greta Guerola Ríos
Dylan Salvador Sulbarán Castillo
Jimena Granell Ballester
Enzo Vidre Centelles
Katya Heredia Chabrera
Emma Zamora Mesaros
Lucas Mateo Jiménez Acosta
Zaid Tata Garma
Noel Sanchis Chabrera

DEFUNCIONS

MATRIMONIS
Carlos Alberto Gutiérrez de las Heras i 
Lorena Martínez Elvira
Joaquín Miguel Hidalgo Porras i Yolanda 
Francisco Burdeus
Carlos Monsonís Terrones i Alba Angullo 
Orellana
Satoshi Uchia i Teresa Ripollés Sanchis
Juan Francisco Burdeus Guerola i 
Montserrat Piera Prada
Carlos Velasco Escrivá i Ramona Elvira 
Moldovan
Ismael Franch Molina i Cristina Molés Vicent

CARMEN SÁNCHEZ VILARROYA ..................85
DOLORES RUBIO REGAL...................................92
VICENTE CANTOS ARCHELÓS .......................90
ANDRÉS TORRES CASABUENA .................... 87
JOSÉ ANTONIO CAPELLA MARTÍ .................82
DANIEL DOMINGO JARQUE .............................85
FRANCISCA ROMERO MONSONÍS .............93
DOLORES GARÍ PERIS ........................................ 75
VICENTE SOLDEVILA BORT ............................80
CONSTANTINA MAÑEZ VERDÚ ....................92
ROSA MIRÓ ROCA ................................................84
JOSÉ MARTINAVARRO PONS .........................90
TERESA LÓPEZ CARO ..........................................81
DANIEL BELLOSTES LINUESA .......................58
MARIA VIDAL MUNDINA ...................................94
FELIPE TORRES LÓPEZ ......................................69

INFORMACIÓ MUNICIPAL 



El nou projecte de LLançadora del Pacte 
dels Municipis Ceràmics arranca la formacio

El Consorci Gestor del Pacte per 
l'Ocupació dels Municipis Cerà-
mics va iniciar al maig a Borria-

na el nou projecte “Llançadora cap a 
l'Ocupabilitat Sostenible”, programa 
basat en una formació ceràmica es-
pecífica adaptada a les necessitats 
reals del sector i orientada a la inserció 
laboral de les persones en situació de 
desocupació.

En la jornada de presentació celebra-
da en el Centre Municipal de Cultura 
la Mercè van estar presents les per-
sones participants, la regidora de Po-
lítiques Actives d'Ocupació de l'Ajun-
tament de Borriana, Esther Meneu, i 
la gerent del Consorci que van agrair a 
l'alumnat el gran interès mostrat per 
la Llançadora.

“És moment d'aprofitar al màxim 
aquesta formació que ofereix la Llan-
çadora, ja que el grup finalitzarà el curs 
amb capacitats de ceràmica digital que 
les empreses estan demanant, per la 
qual cosa és un projecte capaç de ge-
nerar oportunitats d'inserció laboral”, 
van assenyalar.

Aquest projecte, subvencionat per La-
bora i el Ministeri de Treball i Economia 
Social a través del programa Avalem 
Territori, ha obtingut una resposta molt 
positiva entre les persones en situació 
de desocupació dels municipis consor-
ciats. Després d’atendre vora 170 sol·li-
cituds, aquesta nova Llançadora va ar-
rancar al mes de maig amb la totalitat de 
places cobertes en les tres seus localit-
zades a Almassora, Borriana i l'Alcora. 

Ocupació
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